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 سخنگوی وزارت صمت از عرضه یکپارچه خودرو بدون قرعه کشی از 20 اسفند خبرداد؛
 متقاضیان 100 میلیون در حسابشان باشد

پایان غائله پرحرف و حدیث قرعه کشی ها

واردات کالاهای اساسی در یک 
مقطع کوتاه باعث بر هم خوردن 

بازار ارز می شود
4

 راهکار مقابله با آسیب های 
اجتماعی توجه ویژه به حوزه 

خانواده است
5
دریافت دستور قضایی برای مرکز 
 نگهداری حیات وحش صفادشت

 از سوی محیط زیست
7

هفتهنامه
اقتصادی-اجتماعی

تلفن:
031 -   36253880
031 -  36253881 

موفقیتتولید و
 

تجربه کنیدرا همراه با ما

حفظ آب، حفظ زندگی



اســتاندار بوشــهر از آغاز احداث شــهرک جدید صنایع پایین دستی 
پتروشیمی در شهرستان عسلویه خبر داد.

احمد محمدی زاده پنجشنبه ۱۸ اسفند در نشست با مسئولان و نخبگان 
شهرستان عسلویه با بیان اینکه، وحدت شــیعه و سنی رمز موفقیت 
در این منطقه اســت اظهار کرد: بحمدا... شــاهد اتحاد و دوستی بین 
اهل تسنن و شیعه در این شهرســتان هستیم و روز به روز این وحدت 
پررنگ تر می شود.وی با بیان اینکه، عســلویه در شرایط کنونی، قابل 
مقایسه با ۴۰ سال پیش نیســت افزود: امروز با تلاش نظام اسلامی، 
شاهد پیشرفت بی نظیری در حوزه نفت و گاز و پتروشیمی در این نقطه 
هســتیم و متخصصان داخلی نقش مهمی در توسعه و اعتلای پارس 
جنوبی داشته اند.استاندار بوشهر با بیان اینکه مردم همواره با جان و دل 
در دفاع از انقلاب و نظام پیشتاز بوده و هستند خاطر نشان کرد: مردم 
عسلویه اعم از شیعه و سنی با فداکاری، در برابر رژیم بعثی ایستادند و 
شهدای ارزشمندی تقدیم کردند.محمدی زاده تصریح کرد: تکریم این 
مردم و بهبود خدمات رسانی به جامعه باید در دستور کار مدیران استان 
قرار گیرد.وی اضافه کرد: همانگونه کــه در جنگ نظامی با کمک مردم 
پیروز شدیم، در جنگ اقتصادی نیز با همراهی مردم و تلاش مضاعف 
دولت پیروز خواهیم شــد.محمدی زاده به خدمات دولت در شهرها و 
روستاهای عسلویه اشاره و عنوان کرد: در روســتای اخند در عسلویه 
در سال جاری ۲ پروژه مهم اجرایی شد که تکمیل و آبگیری سد اخند 
و اجرای آب شــیرین کن در این منطقه از مهم ترین پروژه های امسال 

اخند است.
استاندار بوشهر خاطر نشان کرد: تکمیل اسکله نخل تقی، تکمیل مرکز 
بهداشتی نخل تقی، توسعه اسکله عسلویه و توسعه بیمارستان تامین 
اجتماعی عسلویه، تنها بخشی از اقدامات سال جاری در این شهرستان 
است.محمدی زاده تصریح کرد: شــهرک جدید صنایع پایین دستی 
پتروشیمی را در شهرستان عسلویه شروع کرده ایم و از سرمایه گذاران 
بخش خصوصی انتظار داریم مشارکت کرده و در ایجاد اشتغال پایدار 
برای جوانان بومی اهتمام ورزند.وی افــزود: هلدینگ خلیج فارس 
و منطقه ویژه پارس جنوبــی و پارک علم و فنــاوری خلیج فارس در 
این امر اهتمام دارند و در یکی از طرح های اجرا شــده؛ از گوگرد، کود 
و سم و ســایر مواد مصرفی تولید می شــود.محمدی زاده با دعوت از 
سرمایه گذاران برای ایجاد کارخانه و واحدهای تولیدی در استان گفت: 
ساخت کارخانه، علاوه بر ارزش افزوده و ایجاد اشتغال پایدار، میزان 
تولید را نیز بالاتر می برد.استاندار بوشهر تاکید کرد: برای ایجاد واحدهای 

صنعتی و تولیدی، اگر سرمایه گذاران ورود کنند، دستگاه های دولتی نیز 
در صدور مجوز، پرداخت تسهیلات ارزان قیمت، ایجاد زیرساخت های 
لازم از جمله تسطیح زمین و تامین آب و برق و گاز و ... کمک و همراهی 
می کنند.وی بر لزوم اســتخدام ۵۰ درصد نیروهــای بومی در صنایع 
استان تأکید کرد و افزود: در سنوات گذشته، این مصوبه مورد کم توجهی 

بود که اکنون با تلاش مضاعف برای تحقق این مهم گام بر می داریم.
محمدی زاده با اشاره به دستور رئیس جمهور برای خاموش کردن فلرها 
در عسلویه تصریح کرد: رئیس جمهور دستور جمع آوری کامل فلرها در 
پارس جنوبی را به وزیر نفت داد و مقرر شد تا پایان دولت سیزدهم این 
مهم محقق شود.وی گفت: رفع مشــکل آب شرب مردم عسلویه یک 

مساله مهم است که با همکاری دســتگاه های اجرایی و منطقه ویژه 
پارس جنوبی و پتروشیمی ها باید حل شود.استاندار بوشهر با اشاره به 
تلاش برای افزایش حق آلایندگی در جنوب اســتان بوشهر اظهار کرد: 
سال ۱۴۰۰ حدود ۱۰۰ میلیارد تومان حق آلایندگی برای استان واریز شده 
و در واقع بیشتر پتروشیمی ها، برگ سبز گرفته بودند و جزو آلاینده ها 
محسوب نمی شــدند که با ســاز و کاری که اندیشــیدیم و با پیگیری 
مجدانه مدیر کل محیط زیســت اســتان، این رقم برای ۴ شهرستان 

جنوبی استان افزایش چشمگیری خواهد داشت.
 وی بیان کرد: برای رفع مشــکلات و دغدغه های مــردم از تمام توان 

و ظرفیت موجود بهره می بریم و هیچ فرصتی را هدر نخواهیم داد.

استاندار بوشهر:

شهرکصنایعپاییندستیپتروشیمیدرعسلویهساختهمیشود

معاون فرهنگی و اجتماعی شهردار و رئیس ســازمان اجتماعی و فرهنگی شهرداری مشهد گفت: در 
حال حاضر ۴۲ مرکز و سوله بحران به اســتعداد ۳۲ هزار نفر ظرفیت بابت اسکان اضطراری زائران ایام 
نوروز فعال شده است.حسین باغگلی در حاشیه بازدید ایستگاه استقبال از بهار نیشابور، کمپ طرق و 
ترمینال امام رضا)ع( با بیان اینکه معاونت فرهنگی و اجتماعی شــهرداری مشهد در ایام نوروز در سه 
بخش خدمات ویژه ای را به شهروندان مشهدی و زائران ارائه می کند، اظهار کرد: یکی از این بخش ها 
شهرآرایی، آزین بندی و طراحی و نصب المان های شهری اســت که فعالیت گسترده ای را شامل 
می شود و سابقه ای ۱۵ ساله در مشهد دارد. عموم شروندان و زائران نیز تاکید می کنند که در این 

ایام مشهد رنگ و بوی دیگری به خود می گیرد.وی اضافه کرد: بخش دیگر فعالیت های ما مسائل مربوط 
به زیباسازی اجتماعی شهر و جمع آوری متکدیان و معتادان متجاهر است. در این ایام این فعالیت ها 
به صورت ۲۴ ساعته دنبال می شود. دستور کار دیگرمان اسکان اضطراری است. در شرایطی که افزایش 
جمعیت مخاطب به صورت پیش بینی نشده اتفاق خواهد افتاد، مجموعه شهرداری اقدامات ویژه ای 
را دنبال می کند.باغگلی بیان کرد: بخشی از این اماکن به صورت معمولی و بخشی به شکل اضطراری 
فعالیت خواهند داشــت.معاون فرهنگی و اجتماعی شهردار و رئیس ســازمان اجتماعی و فرهنگی 
شهرداری مشــهد تصریح کرد: موضوع راهنمای زائر نیز جزو ماموریت های ماست که امسال علاوه بر 
پنج مبادی ورودی، ۱۸ پایگاه راهنمای زائر اختصاصی نیز در سطح شهر و نقاط مرکزی مشهد استقرار 
یافته است. همچنین امسال برای نخستین مرتبه از راهنمای زائر افتخاری در مشهد استفاده می شود. 

اختصاص ۴۲ مرکز و سوله بحران بابت اسکان اضطراری  زائران مشهد

افتتاح دبیرستان ۶ کلاسه دخترانه 
خیرساز در اهواز

مدیرکل نوســازی، توسعه و تجهیز مدارس خوزســتان از افتتاح 
یک مدرسه شش کلاسه با تامین مالی از سوی خیر نیک اندیش 
محمد حلوایی در روســتای کم برخوردار ام الطمیر اهواز خبر داد.
محمد سعیدی پور در آیین افتتاح این مدرســه که ۱۸ اسفندماه 
انجام شد، اظهار کرد: با توجه به  اینکه هوای استان خوزستان بسیار 
گرم اســت برای رفاه حال دانش آموزان در مدارس خوزســتان، 
تامین سه هزار کولر نیاز است.وی گفت: از خیران درخواست داریم 
برای تامین این میزان وسیله سرمایشی با این اداره کل همکاری 
کنند تا دانش آموزان در شرایط مناسبی تحصیل کنند.وی با اشاره 
به مشخصات دبیرستان شش کلاسه مهدجان افزود: این مدرسه 
در مســاحت یک هزار و ۶۰۰ مترمربع و با زیربنای آموزشی ۸۵۰ 
مترمربع و بااعتباری بالغ بر ۷۰ میلیارد ریال توســط خیر ارجمند 
محمد حلوایی ساخته شده است.سعیدی پور ادامه داد: دو پروژه 
دیگر نیز این خیر عزیز در دست اجرا دارد که یکی از این پروژه ها در 
هندیجان با ۸۵ درصد پیشرفت فیزیکی و با ۶۰ میلیارد ریال اعتبار 
و پروژه دیگر در مسجد ســلیمان با ۴۰ درصد پیشرفت فیزیکی 
است که امید اســت تا مهر ۱۴۰۲ این پروژه ها افتتاح شوند.وی با 
اشاره به کمک های این خیر نیکوکار که این مدرسه را ساخته است، 
افزود: این خیر هم مدرسه ساز و مدرسه یار است و پیشنهاد دادند که 
می خواهند ۵۰۰ دانش آموز را به لحاظ نرم افزاری تامین کنند تا برای 
ادامه تحصیل تا دانشگاه مشکلی نداشته باشند.سعیدی پور افزود: 
خیر نیک اندیش محمد حلوایی جزو اندک خیرانی است که تمام 
هزینه ساخت مدرسه را پرداخت می کند.مدیرکل نوسازی مدارس 
خوزستان گفت: در دولت سیزدهم مردمی سازی و مشارکت ها و 

پویش ها و جهاد مدرسه سازی بسیار پر رنگ تر شده است.
 

 تامین ۱۶۰۰ تن سیب و پرتقال برای
 نوروز در کرج

سرپرست سازمان ساماندهی مشاغل شــهری و فرآورده های 
کشاورزی شهرداری کرج گفت: با پیش بینی مصرف شهروندان، 
برای نوروز امسال ۸۰۰ تن سیب و ۸۰۰ تن پرتقال برای کرج تامین 
شده و با این اوصاف به نظر نمی رســد برای تامین میوه مصرفی 
مردم در بهار طبیعت و بهار قرآن مشکلی داشته باشیم .حسین 
علی زینلی زاده در گفت وگو با ایسنا با اشــاره به اینکه طبق روال 
سنوات گذشته، وظیفه توزیع میوه نوروزی به عهده این سازمان 
است، اظهار کرد: در این راستا ۱۶ جایگاه موقت عرضه میوه توسط 
شهرداری و هشت جایگاه هم توسط اتحادیه میوه فروشان کرج 
در مناطق مختلف شهر ایجاد می شــود.وی ابراز کرد: حصارک، 
میان جاده، بلوار موذن، بلوار اقاقیا، میدان جمهوری و باغســتان 
بخشی از نقاطی هستند که جایگاه نوروزی عرضه میوه در آنها ایجاد 
می شود.وی ادامه داد: جلسه ای با حضور اعضای ستاد تنظیم بازار 
استان تشکیل می شود و اگر مشکلی نباشد، توزیع میوه نوروزی 
با محوریت سیب و پرتقال از ۱۸ اسفندماه آغاز می شود.زینلی زاده 
توضیح داد: سعی شده پراکندگی این جایگاه های موقف به گونه ای 
باشد که بیشــتر در مناطق کم برخوردار شهر که شرایط دسترسی 
راحتی دارند، دایر شوند تا همه شهروندان با توان مالی متفاوت 

بتوانند میوه نوروزی خود را تهیه کنند.
 

جریمه بیش از ۳۳ هزار خودرو به دلیل 
ورود به محدوده زوج و فرد کرج

رییس پلیــس راهنمایــی و رانندگی البرز گفت: بــا اجرای طرح 
ترافیک زوج و فرد در کلانشــهر کرج ۳۳ هزار و ۲۴۵ وسیله نقلیه 
متخلف اعمال قانون شدند.به گزارش ایســنا، سرهنگ حمدا... 
رحمتی پور روز سه شنبه ۱۶ اسفند اظهار کرد: طبق مصوبه شورای 
ترافیک استان، این طرح در بخشی از معابر پرتردد کرج از ساعت 
۱۵:۳۰ الی ۲۱ از ۲۳ بهمن ماه ســال جاری آغاز و تا ۲۸ اسفند ماه 
سال جاری ادامه دارد.وی به محدوده های اجرای طرح زوج و فرد 
اشاره کرد و گفت: این طرح در هســته مرکزی شهر کرج محدوده 
بلوار جانبازان، بلوار دانشکده جنوب به شــمال، تقاطع امام)ره(، 
میدان توحید، بلوار بلال، تقاطع هفــت تیر و بلوار دانش آموز، بلوار 
علامه جعفری، بلوار جمهوری،پل شــهدای روحانی، بلوار شــهید 
مطهری، پل آزادگان و بلوار بسیج اجرا شده است .وی خاطرنشان 
کرد: کنترل ترددها در محدوده زوج و فرد با استفاده از دوربین های 
ثبت تخلف شهرداری کرج و حضور نیروهای پلیس انجام می شود.

رییس پلیس راهنمایی و رانندگی البرز بیان کرد: این طرح به منظور 
ایمنی بیشتر، روان سازی ترافیک و کاهش آلودگی زیست محیطی 
و ایجاد آرامش روانی برای خرید آخر سال مردم پیش بینی شده 
است.رحمتی پور گفت: خودروهای امدادی، حمل و نقل عمومی 
از شمول این طرح خارج شده اند. استفاده از وسایل نقلیه عمومی 
اعم از تاکســی و اتوبوس در قالب اجرای طرح زوج و فرد از دیگر 
تمهیدات پیش بینی شده برای خدمات دهی به شهروندان است.

اخبار

مدیرکل کمیته امداد استان اردبیل گفت: ۳۸۰ واحد مسکونی 
مددجویان کمیته امداد امــام خمینی )ره( تحویل مددجویان 
استان اردبیل شد.علیرضا حسین نژاد ۱۴ اسفند در حاشیه این 
برنامه ویدئوکنفرانســی که به مناسبت سالروز تاسیس کمیته 
امداد و با حضور رئیس جمهور برگزار شد، اظهار کرد: از این تعداد 
۲۴۸ واحد در قالب تفاهم نامه بنیاد مستضعفان و کمیته امداد، 
۸۰ واحد در قالب تفاهم نامه کمیته امداد، بنیاد مستضعفان و 
ســپاه، ۴۵ واحد در قالب تفاهم نامه با شرکت گلرنگ و هفت 

واحد توسط خیرین احداث شده است.
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی اســتان اردبیــل ادامه داد: 
۶۰۲ واحد مسکونی برای مددجویان کمیته امداد در این استان 
اردبیل ساخته شده است به طوری که امیدواریم بقیه واحدها 

نیز تا خرداد ماه سال آینده به بهره برداری برسد.
وی یادآور شد: تفاهم نامه ســپاه ۵۱۰ واحد شناسایی شده که 
از این تعداد ۱۷۰ واحد در دســت اجراست و ســال آینده بقیه 
این واحدها شروع شده و تا پایان ســال ۱۴۰۲ همه را تحویل 

نیازمندان دهیم.
در ادامــه کمال الدین میرجعفریان با اشــاره بــه اینکه تامین 
مسکن از ضروری ترین نیازهای جامعه است، خاطرنشان کرد: 
امیدواریم با همت دستگاه های مســئول و حمایت دولت و با 
اجرای برنامه های پیش بینی شده در سال ۱۴۰۲ در روستاهای 
این اســتان افراد تحت پوشــش کمیته و بهزیســتی دغدغه 

مسکن نداشته باشند.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان:

 خوزستان پیشتاز آبرسانی روستایی در
 کشور است

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خوزستان گفت: از ابتدای دولت سیزدهم 
تاکنون یک هزار و ۷۵۲ روســتای خوزستان آبدار شــده اند و خوزستان 

توانسته در این زمینه پیشتاز آبرسانی در کشور باشد.
محمدرضا کرمی نژاد در مراسم افتتاح طرح آبرسانی به دهستان جفال 
شادگان که ۱۸ اسفندماه برگزار شد، اظهار کرد: دولت سیزدهم در بخش 
آبرسانی به مناطق محروم در سالی که گذشت جهادی عمل کرد و شرکت 
آب و فاضلاب خوزستان با حمایت های وزارت نیرو و شرکت آب و فاضلاب 
کشور با آبرســانی به یک هزار و ۷۵۲ روستای خوزستان از ابتدای دولت 

تاکنون، توانست پیشتاز آبرسانی در کشور باشد.
به گزارش ایسنا، مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب خوزستان افزود: پروژه 
آبرسانی دهستان جفال به صورت ضربتی طی سه ماه اجرا شده است و با 
بهره برداری از این پروژه ۳۴ روستای این دهستان از آب شرب با کیفیت 

و پایدار بهره مند شدند.
مدیر عامل شــرکت آب و فاضلاب خوزســتان تصریح کرد: این پروژه با 
اجرای ۳۴ کیلومتر خط انتقال و ۱۰ کیلومتر شبکه توزیع در بازه زمانی ۹۰ 
روزه تکمیل شده است و با وارد مدار شدن این پروژه بیش از ۲۵ هزار نفر از 

نعمت آب شرب سالم و بهداشتی و پایدار بهره مند شده اند.

وزیر راه و شهرسازی خبرداد

 افتتاح ۲۲۰۰ واحد مسکن مهر در شهر
 جدید هشتگرد

وزیر راه و شهرسازی گفت: پروژه های مسکن مهر موجود از ۲۰ درصد تا ۹۰ 
درصد پیشرفت را شامل می شود که مسلما اولویت تحویل با واحدهایی 
است که پیشرفت بالایی داشته اند.مهرداد بذرپاش روز پنجشنبه ۱۸ اسفند 
در حاشیه مراسم افتتاح ۲۲۰۰ واحد مسکن مهر در جمع خبرنگاران ضمن 
تبریک ولادت امام عصر )ع( اظهار کرد: امروز در شهر جدید هشتگرد حضور 
یافته و توفیق یافتیم با تلاش مسئولان این استان، کلید حدود ۲۲۰۰ واحد 
از مسکن مهرهایی که متقاضیان سال های زیادی برای تحویل آنها صبر 
کرده بودند، به دستشان برسانیم.وی با تاکید بر اینکه یکی از سیاست های 
دولت سیزدهم تکمیل پروژه های نیمه تمام دولت های گذشته است، ابراز 
کرد: بهره برداری از پروژه های مسکن مهر در شهرهای مختلف بخشی از 
این کارهای ناتمام باقی مانده است.وی با اشاره به اینکه پروژه های مسکن 
مهر باقی مانده در قالب نهضت ملی مسکن در حال تکمیل هستند، گفت: 
برای برخی این پروژه ها متقاضیان گاها ۱۲ سال در نوبت تحویل بودند.وزیر 
ابراز کرد: از این ۲۲۰۰واحدی که امروز تحویل داده شد حدود ۶۶۰ واحد به 
صورت واحدهای سه طبقه در فضای ویلایی هستند  که متراژ اغلب آنها ۱۰۰ 
متر است.وی افزود: این واحدهای ویلایی هم متراژ مناسبی دارند و هم از 

سازه و زیرساخت مناسب معابری و ... برخوردارند.

 تحویل ۳۸۰ واحد مسکونی در اردبیل
  به خانواده های تحت حمایت کمیته

 امداد اردبیل
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طلا، ارز، مسکن، خودرو از جمله مواردی به  بازار
شمار می آیند که افراد برای سرمایه گذاری به 
ســمت آن ها روی می آوردند؛ بــه طور معمول هجوم برای ســرمایه 
گذاری در این بازارها باعث می شود آنجا دچار بحران شود. خرید ارز، 
یکی از موارد برای سرمایه گذاری غیرمولد به شمار می رود و نوساناتی 
که این چند روزه رخ داده باعث شده خریداران سرگردان شوند.یکی 
دیگر از موارد سرمایه گذاری، خرید خودروست، اما خرید این کالا با 
مشکلاتی رو به رو شده است. ۳ سال است که خودرو از طریق قرعه 
کشی به دست مصرف کننده می رسد و علت تصمیم دولت این بود که 
با ثبت نام از متقاضیان خرید خودرو و قرعه کشــی میان آنها، هرج و 
مرج را در بــازار خودرو کاهش یابد؛ اما این شــیوه، خــلاف آنچه که 
مســئولان تصور می کردند عمل کرد؛ یعنی با جــولان دلالان علاوه بر 
مشــکلات عدیده ای که در خصوص خرید و فروش کــد ملی برای 
ثبت نام در قرعه کشی ها پیش آمد، فاصله قیمتی بین کارخانه و بازار 
روز به روز بیشتر شــد و مصرف کنندگان واقعی از بازار خارج شدند، تا 
جایی که امروز خــودرو کاملًا از یک محصــول مصرفی تبدیل به یک 

محصول سرمایه ای شده است.
وزارت صمــت در آخرین روزهای ســال، طــرح بزرگ ترین عرضه 
خودروهای تولیدی در داخل کشور را ارائه کرده است تا مردم در این 
بازار ســرمایه گذاری کنند؛ امید قالیباف ســخنگوی وزارت صمت ۱۰ 
اســفند در گفتگوی اختصاصی با خبرنگار گــروه صنعت خبرگزاری 
صدا وسیما با بیان اینکه قرار است امسال عرضه بسیار سنگین همه 
خودروسازان خصوصی و ایران خودرو و سایپا را داشته باشیم، گفته 
بود: وزارت صمت از هفته آینده کار ثبت نام برای فروش خودروهای 
داخلی را در سامانه saleauto.ir آغاز می کند.وی ادامه داد: در این 
طرح، صدها هزار دستگاه خودرو عرضه خواهد شــد و میزان تقاضا 
برای هر خودرو و مدل آن، مشــخص است.سخنگوی وزارت صمت 
گفت: قرعه کشــی برای رتبه بندی خودروها پــس از پایان ثبت نام 
انجام خواهد شد.وی تشریح کرد: اگر چنانچه فرد متقاضی در انتهای 
فهرســت و در وضعی قرار گرفت که تحویل خودرو طولانی شــد این 
امکان وجود دارد که قرعه کشــی برای وی حذف شــود و در فهرست 
انتظار قرار گیرد و عرضه خودروها هم بر اساس فروش خودروسازها 
برنامه ریزی شده است.ســخنگوی وزارت صمت با بیان اینکه ثبت 
نام خودروها براســاس برنامه تولید اســت گفت: اینطور نیست که 
خودروی ثبت نام شــده دیگر تولید نشــود.آنطور که قالیباف گفته با 
برگزاری این طرح می توان نقدینگی در جامعــه که در حال افزایش 

است را کنترل کرد.
قالیباف اعلام کرده که در این طرح فروش خودرو، به نوعی همه برنده 
اند و اما برنــدگان در این طرح رتبه بندی خواهند شــد؛ رتبه بندی از 
طریق قرعه کشی انجام می شود و کارشناســان می گویند این کار به 
معنی دخیل کردن دوباره شانس در فرآیند فروش خودرو است که بر 
اساس فرمان ۸ ماده ای رئیس جمهور باید از ابتدای امسال به صورت 

تدریجی حذف می شد.
منوچهر منطقی معاون صنایع حمل و نقل وزارت صمت گفت: اتفاقی 
که در دنیا افتاده این است که بعد از کرونا درخواست برای خودرو بالا 
رفته است و در حال حاضر در کشورهای مختلف صف انتظاری تشکیل 
شده و هر کســی درخواســت خودرو دارد باید وارد این صف شود و 
مبلغی را بپردازد،   ما هم خواستیم از این پدیده استفاده کنیم و گفتیم 
هر کسی که متقاضی خودرو اســت حتما به او خودرو داده می شود، 
اما در ایران یک صف درست می کنیم، همه متقاضایان فکر می کنند 
اگر روز اول پول خود را پرداخت کنند در صف اول قرار می گیرند و این 

امر باعث به هم ریختگی و تقلب های مختلف می شود.
وی در ادامه افــزود: گفتیم همــه متقاضیان پول را بــا خیال راحت 
پرداخت کنند تا همه به صورت یکســان از این کار بهره مند شوند، زیرا 
ســاز و کاری وجود دارد که به صورت تصادفی آمار را به هم می ریزد و 
بعد بر مبنای بهم ریختگی منظم می کند در واقع کاری آماری اســت 
که در تمام دنیا این کار انجام می شــود تا متقاضیانی که در ابتدا پول 
واریز کرده اند خود را ذیحق ندانند و ما توانستیم این کار را انجام دهیم 
اینطور نیست که هر کســی اول مراحل را طی کرد به او زودتر خودرو 
واگذار خواهیم کرد.رئیس جمهور سال گذشــته که به طور سرزده از 
ایران خودرو و ســایپا بازدید کرده بود، ۸ فرمان صادر کرد در یکی از 
بندها به حذف تدریجی روند قرعه کشــی اشاره شده بود که باید این 
روند اصلاح و شفاف می شد، اما اکنون که در ماه پایانی سال هستیم 

قرعه کشی همچنان ادامه دارد.
کارشناسان برای جمع شدن نقدینگی و حذف قرعه کشی، راهکاری 
را ارائه می دهند که با اجرای آن هم نقدینگی بیشتری جمع می شود 
و هم مردم بر اساس پرداختی از قیمت یک خودرو در اولویت زمانی 

تحویل قرار بگیرند.
کریمی سنجری کارشــناس صنعت خودرو با بیان اینکه باید در این 
طرح ثبت نامی اولویت تحویل خودرو بر اساس میزان واریزی باشد، 
گفت: یعنی هر کسی که سهم بیشتری پول پرداخت یا مصرف کننده 
واقعی که همه مبلــغ را یکجا پرداخت می کنــد، می تواند در اولویت 

تحویل خودرو قرار بگیرد.
به ســراغ کارشــناس دیگری در این خصوص رفتیم؛ آقای سلمان 
ابراهیمی نژاد عضو هیئت علمی دانشــگاه علــم و صنعت نیز در این 
خصوص می گوید: برگــزاری این طرح فروش با توجــه به اینکه در 
روزهای پایانی ســال هستیم، فرصت خوبی اســت برای اینکه یک 
نقدینگی مناسبی به خودروسازان با در نظر گرفتن برنامه هایی برای 

فروش تضمینی خودرو به متقاضیان اندیشیده شود.
بر اســاس این گزارش؛ کارشناســان می گویند پرداخت رقم کامل تر 
خودرو در زمان ثبت نام و قرار گرفتن متقاضیان در اولویت زمانی برای 
دریافت خودرو، هم قرعه کشــی را کامل حذف و هم اهداف طرح را 
محقق می کند که این یعنی جمع شدن بخشی از نقدینگی سرگردان 

که یکی از مولفه های مهم برای کاهش قیمت ارز به شمار می آید.

 سخنگوی وزارت صمت از عرضه یکپارچه خودرو بدون قرعه کشی از ۲۰ اسفند خبرداد؛ متقاضیان ۱۰۰ میلیون
 در حسابشان باشد

پایان غائله پرحرف و حدیث قرعه کشی ها

رئیس سازمان هواپیمایی گفت: در بعضی مسیرها، 
فروش چارتــری ممنوع اســت و در صورت تخلف، 
مجوز پــرواز شــرکت های هواپیمایــی خاطی لغو 
می شــود.محمد محمدی بخــش بــا بیــان اینکه 
فروش بلیت به صورت بســته ای در بعضی مسیرها 
مجاز اســت، اظهار کرد: در بعضی مســیرها فروش 
چارتری ممنــوع بــوده و در صورت تخلــف، مجوز 
پرواز شــرکت های هواپیمایی خاطی لغو می شود. 
چنان چــه شــرکت های هواپیمایــی، نرم افزارهای 
موبایلی فروش یا آژانس هــای هواپیمایی خارج از 
قیمت مصوب، اقدام به فروش بلیــت کنند با آنان 
برخورد قانونی می شــود.وی با اشــاره به اینکه طی 
چند روز گذشــته نیز با متخلفان برخورد شد، گفت: 
روی سایت سازمان هواپیمایی مســیرهایی که به 
صورت بسته ای به فروش می رسد وجود دارد و روز 
شنبه نیز به طوررســمی این مسیرها اعلام می شود.

رئیس سازمان هواپیمایی کشور درباره اینکه گاهی 
مسافر، فروش بســته ای نیاز ندارد یا زمان استفاده 
از آن محدود است، تصریح کرد: هماهنگی با وزارت 
میراث فرهنگی درباره فروش بلیــت همراه با هتل 
صورت گرفته و مســیرهای که دارای بسته هستند، 
باید با اجرای قوانینی برای رفاه مردم باشد که هفته 

آینده نتیجه نهایی اعلام می شود.

روغنی خبر داد:

افزایش غیررسمی قیمت لوازم  خانگی

نایب رئیس اتحادیه لــوازم  خانگی با بیان اینکه همــه اجناس افزایش 
قیمت ۱۰ تــا ۲۵ درصدی پیدا کرده انــد، گفت: این افرایــش نرخ به طور 
غیررسمی اعمال  شده اســت.محمدجواد روغنی در گفت وگو با خبرنگار 
ایمنا، اظهار کرد: نوسان های ارزی و افزایش قیمت مواد اولیه موجب شد 
که شرکت های تولیدکننده، اجناس خود را گران و از عرضه خودداری کنند، 
این اقدام موجب کمبود کالا و نابسامانی در بازار شده و خریداران را سردرگم 
کرده است.وی در پاسخ به این پرسش که برای مواد اولیه مورد نیاز تولید 
لوازم خانگی چه ارزی تخصیص می گیرد، گفت: به طورمعمول براســاس 
قانون حمایت از تولید، باید ارز نیمایی به اکثر تولیدات تخصیص داده شود 
اما برخی از شرکت ها بر این ادعا هستند که مواد مورد نیاز خود را با ارز آزاد 
تهیه می کنند و این موضوع، موجب گرانی قیمت نهایی کالا می شــود. از 
طرفی هم به دلیل نوسان های ارزی، قیمت ها به طورساعتی تغییر می کند 
و خواه ناخواه این شرایط بر قیمت کالا تأثیرپذیر است. وی اضافه کرد: قطعاً 
در سال آینده افزایش قیمت در بخش لوازم خانگی خواهیم داشت، چراکه 
افزایش دستمزدها و شرایط ارزی موجب گرانی اجناس خواهد بود. حتی 
اگر قیمت ارز در بازار آزاد هم کاهش یابد اما به دلیل اختلاف فاحش نرخ 

آزاد با ارز نیمایی، گرانی کالاها به وجود می آید.

رئیس انجمن تأمین کنندگان فرآورده های خام دامی:

قیمت گوشت نزولی می شود

رئیس انجمــن تأمین کننــدگان فرآورده هــای خام دامــی گفت: طبق 
برنامه ریزی های انجام شده از ابتدای هفته آینده گوشت با کیفیت تازه از 
کشورهای رومانی و استرالیا در حجم مطلوب وارد کشور می شود.به نقل 
از انجمن تأمین کنندگان فرآورده های خام دامی، فرهاد آگاهی اظهار کرد: 
در پی توافقات انجام شده با وزارت جهاد کشاورزی، واردکنندگان با سابقه 
و خوشنام برای رفع مشکل گرانی گوشت و کمک به تنظیم بازار، علاوه بر 
واردات گوشت از مبادی روسیه، قزاقستان و مغولستان، اقدام به واردات 
گوشت با کیفیت تازه از کشورهای رومانی و استرالیا به عنوان بزرگ ترین 
تولیدکنندگان گوشــت گوسفندی کرده اند.وی خاطرنشــان کرد: تاکنون 
به رغم تمام مساعدت ها، رفع موانع و تســهیل فرآیندها توسط معاونت 
توسعه بازرگانی وزارت جهاد کشاورزی، تأمین ارز برای واردات گوشت به 
کندی صورت می گیرد اما محموله های گوشت با کیفیت از طریق هواپیما و 
تریلی های مجهز یخچال دار به صورت متعدد و برنامه ریزی شده از ابتدای 
این هفته وارد کشور شده و به سرعت در بازار توزیع می شود.رئیس انجمن 
تأمین کنندگان فرآورده های خام دامی همچنین در خصوص میزان واردات 
گوشت قرمز تصریح کرد: واردات گوشت قرمز تا سه ماه آینده و تا زمانی که 

قیمت این محصول به تعادل رسیده و منطقی شود ادامه خواهد داشت.

رئیس سازمان هواپیمایی:

 فروش بلیت بسته ای در بعضی
 مسیرها مجاز است

رئیس حدنگاری اداره کل منابع طبیعی استان:

تعیین تکلیف بیش از ۹۸ درصد از اراضی 
ملی اصفهان

۹ میلیون و ۵۰۰ هکتار اراضی ملی استان تعیین تکلیف و سند تک 
برگ اخذ شده است.رییس اداره ممیزی و حدنگاری اداره کل منابع 
طبیعی و آبخیزداری استان اصفهان گفت: از ۹ میلیون و ۶۱۵ هزار 
و ۸۰۸ هکتار اراضی منابع طبیعی، برای ۹ میلیون و ۵۰۰ هکتار سند 

تک برگ اخذ شده است.
سهیل سهیلی اصفهانی افزود: برای حفاظت و حراست از عرصه های 
منابع طبیعی که تکلیف ســازمان های تخصصــی دولت از جمله 
نقش پر اهیمت سازمان منابع طبیعی با مدیریت حفاظت حدود 
۸۵ درصد از عرصه های کشور، اهمیت را ه اندازی سامانه مدیریت 
پنجره واحد زمین را دو چنــدان کرده است.ســهیلی اصفهانی با 
اشاره به پایلوت بودن اصفهان در متصل شدن تمام دستگاه های 
مرتبط با زمین به ســامانه پنجره واحد زمین گفت: این سامانه به 
آدرس الکترونیکــی www.iraneland.ir دارای دو زیر مجموعه 
پایش اراضی ملی )رصد مداوم اراضی تصرف شده( و استعلامات 
متقاضیان اســت.وی با بیام اینکه فعالیت این سامانه در استان 
اصفهان آغاز شــده، گفت: ســامانه پنجره واحد مدیریت زمین به 
منظور ایجاد سهولت در ارایه خدمات و مجوز های زمین و مدیریت و 
پایش بهینه اراضی راه اندازی شده و صدور تمامی مجوز ها از طریق 

این سامانه انجام می شود.
 

صادرات ۵۴ میلیون دلاری تعاونی های 
اصفهان

مدیر امور تعاون اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی اصفهان گفت: 
شرکت های تعاونی استان امسال با ۵۴ میلیون دلار  صادرات رتبه 
چهارم کشور را کسب کردند.روح الامین امیری، مدیر امور تعاون 
اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان گفت: صادرات 
بخش تعاون کشور، امسال حدود هزار و ۵۶ میلیون دلار بوده که 
سهم استان اصفهان از این رقم ۵۴ میلیون دلار و کسب رتبه چهارم 
کشور اســت.او افزود: صادرات محصولات تولیدی و خدمات، 
زمینه بهره وری و افزایش کیفیت محصولات و خدمات تعاونی ها 
را فراهم می کند و به عنوان یکی از گزینه ها در افزایش سهم تعاون 

در اقتصاد کشور محسوب می شود.
مدیر امور تعاون اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان 
با بیان اینکه تحقق این امــر، ارزآوری، افزایش تولید ناخالص 
ملی و توسعه بازار شرکت های تعاونی را در پی دارد گفت: تعاونی 
از کارآمدترین الگو های توسعه اقتصادی و اجتماعی برای تحقق 
اهدافی همچون مردمی سازی اقتصاد، توزیع عادلانه فرصت ها و 
منابع و امکانات، ایجاد اشتغال و بهبود معیشت و رفاه گروه های 
کم درآمد و متوسط جامعه اســت. ۴ درصد از اشتغال کشور با 
بیش از ۵۴ هزار فرصت شــغلی در تعاونی های استان اصفهان 
ایجاد شده و ۶ درصد تعاونی های فعال کشــور در اصفهان دایر 
است.استان اصفهان ۶ هزار و ۷۵۶ تعاونی فعال و غیرفعال و در 

دست اجرا دارد.
 

تشکیل پرونده قضایی برای پیمانکاران 
متقلب پالایشگاه اصفهان

مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش اصفهان از قوه قضاییه درخواست 
کرد به پرونده تخلف پیمانکاران پالایشگاه در نصب تجهیزات تقلبی 

سریع تر رسیدگی کند.
محسن قدیری مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش اصفهان گفت: با 
بررسی بیش از ۷۲ هزار نقطه در پالایشگاه اصفهان، ۲ هزار و ۴۰۰ 
نقطه پرخطر که در آن از تجهیزات تقلبی استفاده شده با همکاری 
اداره کل اطلاعــات اســتان اصفهان، همچنین اطلاعات ســپاه، 
شناسایی شد.او ادامه داد: امسال اَبَر پروژه هلدینگ پتروپالایش 
اصفهان با عنوان »تصفیه گازوییل« را ۲ ســال زودتر و با سود ۲۰ 
هزار میلیارد تومانی به بهره برداری رساندیم، اما مشخص شد که 
تجهیزات فیک )تقلبی( توسط پیمانکاران نااهل در این طرح بکار 

گرفته شده که در این زمینه پرونده قضایی تشکیل شد.
مدیرعامل هلدینــگ پتروپالایش اصفهان با اشــاره به دیدار روز 
دوشنبه با محمدباقر الفت معاون قوه قضاییه افزود: درخواست 
ما از قوه قضاییه تسریع در رسیدگی به این پرونده است.قدیری 
همچنین گفت: امســال ۱۳ میلیــون یورو صادرات داشــتیم و 
برنامه ریزی ما برای ســال ۱۴۰۵ هم ۵۰۰ میلیون یورو صادرات با 

فعال سازی کامل ۶ شرکت زیرمجموعه است.
او با اشــاره به انعقاد قرارداد با یک شــرکت آلمانی برای صادرات 
محصولات هلدینگ پتروپالایش اصفهان به مبلغ ۱۱۵ میلیون یورو 
گفت: درخواست ما از مسئولان این است که اجازه دهند این میزان 
ارزآوری در هلدینگ پتروپالایش اصفهان و برای تکمیل طرح های 

شرکت هزینه شود. 

اخبار
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در هفته ای که گذشت؛ قیمت طلا و سکه با کاهش شدیدی روبرو شد. 
روندی که متاثر از ریزش قیمت دلار و بازگشت آن به کانال 40 هزار تومانی 
بود. اکنون این سوال مطرح اســت که آیا هیجان از بازار فلزات گران بها 

رخت بربسته یا تقاضای سفته بازانه در کمین فرصت برای ورود است؟
به گزارش تجارت نیوز، قیمت طلای 18 عیــار که طی هفته های اخیر از 
مرز سه میلیون تومان عبور کرده بود، این هفته به نیمه پایینی کانال دو 
میلیون تومانی رسید.سکه امامی هم با رسیدن به 27 میلیون و 491 هزار 
تومان )در لحظه تنظیم این گزارش( فاصله زیادی از اوج قیمتی خود را 
ثبت کرد.اما این روند چقدر ادامه خواهد یافت؟ آیا می توان شرایط فعلی 
بازار طلا و سکه را به معنای خروج هیجان و ثبات پایدار در بازار تلقی کرد؟

بلاتکلیفی بازارهای مالی
جواد فلاحیان، کارشناس بازارهای مالی در گفتگو با تجارت نیوز گفت: »در 
حال حاضر بازار دلار در بلاتکلیفی است و در انتظار نتیجه مذاکرات است و 
باید دید نتیجه این نشست ها چه می شود و چه تاثیری بر بازارهای مالی 
خواهد گذاشت.«این کارشــناس بازارهای مالی، با اشاره به همبستگی 
شدید قیمت طلا و سکه به قیمت دلار خاطرنشــان کرد: »با وجود این 
همبســتگی قیمت در بازار، طلا با قیمت دلارِ بالاتر از نرخ فعلی در حال 
معامله است؛ این در حالی است که قیمت سکه همواره دارای حباب است 
و این حباب به معنای شکستن آن نیست.«وی افزود: »با بررسی قیمت 
سکه در پنج سالِ گذشته، مشخص است که این بازار همواره با دلار بالاتر 
معامله شده است و به نظر می رسد روند کاهشی حباب سکه نیز مقطعی 
است.«این کارشناس بازارهای مالی در رابطه با زمان سرمایه گذاری در 
بازار طلا و سکه توضیح داد: »بازار در شرایط نااطمینانی قرار دارد. پیشنهاد 
نمی شود که در این شرایط مردم اقدام به خرید طلا و مصنوعات آن کنند.«

بازار در انتظار نشست های سیاسی
حمیدرضا جیهانی دیگر کارشناس بازارهای مالی در پاسخ به پیش بینی 
آینده بازار طلا به تجارت نیوز گفت: »در حال حاضــر همه چیز به اخبار 
سیاســی مربوط اســت. بازار طلا به این دســته خبرها واکنش نشان 
می دهد. هر چند تاثیر قیمت دلار نیز مســتقیما بــا قیمت طلا مرتبط 
است.«وی افزود:» بعضی روزها فضای اقتصادی کشور به گونه ای است 
که قیمت طلا را بالاتر از نرخ واقعــی قیمت گذاری می کنند و این یعنی 
حباب. دولت با قیمت انس و دلار روزانه، بازار طلای تهران را کنترل می کند 
و سعی می کند اجازه ندهد قیمت بازاری سکه و طلا از قیمت روزمره اش 

پایین تر بیاید.«این کارشناس اقتصادی با اشاره به قیمت انس جهانی 
طلا عنوان کرد: » انس جهانی طلا نزدیک به کف های تاریخی خود معامله 
می شود. از طرف دیگر در اقتصاد کشورمان با توجه به این که طلا و دلار با 
هم بالانس می شود و روزانه قیمت می خورد، بنابراین فضای پرنوسانی 

وجود دارد.«

وابستگی قیمت ها به مذاكره
علی صادقین هم با اشاره به تاثیر 70 درصدی قیمت دلار بر بازار طلا و 
سکه به تجارت نیوز گفت: »در حال حاضر انس جهانی طلا بازیگر فعالی 
در تعیین قیمت طلا و ســکه نیســت و پیش از این نیز قیمت ها تنها 
۳0 درصد، تحت تاثیر بازار اونس جهانی قرار داشــت.«این کارشناس 
بازارهای مالی افــزود: »اکنون انتظــار افزایش یا کاهش شــدید و 
معناداری در بازار وجود ندارد. تنها اخبار نسبتا موثق از روند مذاکرات، 

چه مثبت و منفی می تواند اثر جدی بر قیمت ها بگذارد.«

کاهش قیمت ها در بازار فلز زرد ادامه دارد؟

در همین راستا ســهراب اشرفی کارشــناس بازار طلا و سکه با اشاره به 
کاهش قیمت سکه به تجارت نیوز گفت: »قیمت دلار باعث شد در بازار 
طلا و سکه روند کاهشی داشته باشیم، اما ادامه این روند مهم تر از کاهش 
قیمت است.«او با تاکید بر اینکه این روند نزولی شروع یک اقدام مثبت 
است خاطرنشان کرد: »وقتی اقدامات بانک مرکزی برای مدیریت بازار 
مداومت داشته باشد،  قیمت در بازار طلا و سکه  چاره ای جز روند کاهشی 
ندارد.«این کارشناس بازار طلا با اشاره به شرایط خاص اقتصادی کشور 
یادآور شد: »جابه جایی دلار از خارج کشور و مسائل مرتبط با تحریم ها 
مشکلاتی است که سیاست  های دولت را متاثر می سازد، اما با این وجود 

نباید تاثیر بانک مرکزی در بازار را نادیده گرفت.«

ثبات طلایی در راه است؟
نادر بذرافشان رئیس اتحادیه طلا و جواهرهم  با تاکید بر تاثیر قیمت دلار 
بر افت قیمت طلا به تجارت نیوز گفت:»پیش بینی بازار دشوار است اما در 
صورتی که کاهش قیمت دلار ادامه داشته باشد و تقاضا هم ثابت بماند، 

قیمت طلا و سکه کاهشی خواهد شد.«

5  پیش بینی از قیمت طلا و سکه 

فروکشهیجاندربازارفلزاتگرانبها؟

اکوایران: میوه های تنظیم بازار در میادین میوه و تره بار عرضه می شود. طبق اعلام سازمان تعاون روستایی 
عرضه این میوه ها تا پایان 1۳ فروردین ادامه خواهد یافت.به گزارش اکوایران، قیمت این میوه ها که شامل 
سیب و پرتقال است طبق اعلام  سازمان مرکزی تعاون روستایی ، 10 درصد پایین تر از قیمت روز است.اما 
درحال حاضر قیمت میوه در بازار چند است؟  تا پایان روز 21 اسفند صرفا قیمت عمده فروشی انواع پرتقال 
بین 20 هزار تا 45 هزار تومان است. براســاس بارنامه اتحادیه بارفروشان قیمت عمده فروشی انواع 
سیب هم ۳5 هزار تا 45 هزار تومان است.  در این بازار اما قیمت نارنگی 45 هزار تا 60 هزار تومان است. 
قیمت موز هم که مدتی است سر به فلک کشــیده، بین 55 هزار تا 65 هزار تومان عرضه می شود. 

این میوه در بازار روز حدود 57 هزار و 700 و در مغازه های سطح شهر تا مرز 70 نیز به فروش می رود. در بازار 
بارفروشان تا حداقل 21 اسفند قیمت انواع خیار هم 15 هزار تا 24 هزار تومان است.پیش بینی می شود 
قیمت اغلب محصولات به غیر از سیب و پرتقال سردخانه ای اندکی کاهش پیدا کند. میوه هایی که  به گفته 
خریداران معمولا کیفیت آنها نیز خیلی خوب نیست.با این حال سازمان تعاون روستایی اعلام کرده ، مردم 
نگران نباشند، درحال حاضر 15 هزار تن سیب و پرتقال در سطح شهرستان ها توزیع شده است.محمدعلی 
نیکبخت، مدیرعامل این سازمان در گفتگویی تلویزیونی هم تاکید می کند:  با توافقی که با اتحادیه ها میوه 
انجام گرفت، اتحادیه ها قرار شــد که میوه را تامین کنند و قیمت میوه را ده درصد پایین تر از قیمت روز به 
فروش برسانند، تعیین قیمت باز در داخل خود استان هاست.او می افزاید، تعیین قیمت پایه توسط کمیته 

استانی است. در هر شهرستان می روند کشف قیمت می کنند . 

عرضه سیب و پرتقال تنظیم بازار 

اپل روی بازار هند متمرکز می شود
شرکت اپل عملیات فروش بین المللی را متزلزل می کند تا هند را 
به منطقه غروش خود تبدیل کند.شرکت اپل )Apple Inc.( یک 
شرکت فناوری آمریکایی چندملیتی است که در زمینه طراحی و 
ســاخت لوازم الکترونیکی مصرفی، نرم افزار، سخت افزار و ارائه 

خدمات برخط )آنلاین( فعالیت می کند.
 Apple.( این شــرکت نخســت با نام شــرکت رایانه ای اپــل 
Computer Inc(  در شــهر کوپرتینو در دره سیلیکون در ایالت 
کالیفرنیا، واقع در کشــور آمریکا تأسیس شد. به گفته افراد آگاه 
در این زمینه، شــرکت اپل در حال تغییر مدیریت کسب وکارهای 
بین المللی خود برای تمرکز بیشــتر بر هند است، که نشانه ای از 
اهمیت روزافزون این کشور است. این تغییر اولین باری است که 
هند به منطقه فروش خود در اپل تبدیل می شود که شاهد افزایش 
تقاضا در این کشور بوده است.اکثر ساکنان هند گوشی اندرویدی 
دارند، اما تقاضا برای آیفون هــای اپل در چند وقت اخیر افزایش 
پیدا کرده است. تغییر سیاســت اپل در حالی انجام می شود که 
قائم مقام شعبه  هند، خاورمیانه، حوزه  مدیترانه، اروپای شرقی و 
آفریقا، اخیرا بازنشسته شده است. با جدایی او، اپل به دنبال ترفیع 

درجه  رئیس شعبه  هند )آشیش چاوداری( است. 
چاوداری ازاین پس قرار اســت گزارش کارش را مستقیما برای 
رئیس تیم فروش محصول اپل ارسال کند.درآمد اپل از بازار هند 
در فصل گذشــته رکورد شکست، آن هم در شــرایطی که فروش 
محصولات این شرکت در بازه  زمانی موردبحث پنج درصد کاهش 
یافت. اپل فروشگاهی آنلاین برای خدمت رسانی به کاربران هندی 
دارد و احتمالا تا قبل از پایان سال جاری میلادی اولین فروشگاه 

حضوری اش را در این کشور افتتاح می کند.
مدیرعامل اپل، در جلسه  مالی اخیر این شرکت گفت که تولیدکننده  

آیفون »تأکید زیادی بر بازار هند« دارد. 
او وضعیت فعلی اپل در بازار هند را با ســال های آغازین فعالیت 
این شرکت در چین مقایســه کرد. اپل در حال حاضر سالانه 75 
میلیارد دلار از بازار چین درآمد کسب می کند. چین پس از آمریکا 
و اروپا، سومین بازار مهم اپل است.در نهایت شرکت اپل مشغول 
همکاری با فاکسکان است تا کارخانه جدیدی در هند برای تولید 

آیفون احداث کند.
  

سردرگمی در بازار مسکن؛ کسی خانه 
نمی خرد!

واســطه های ملکی می گویند که با تعدیل نرخ ارز و فروکش کردن 
انتظارات تورمی، رونق شب عید بازار مسکن به رکود نسبی انجامیده 
اســت؛ به طوری که متقاضیان مصمم تبدیل بــه خریداران مردد 
شــده اند و معاملات خود را به بعد از عید موکول کرده اند.به گزارش 
اقتصادآنلاین به نقل از ایســنا، با فروکش کردن التهابات بازار ارز، 
سایه انتظارات تورمی از سر بازار مسکن برداشته شد و بررسی های 
میدانی نشان می دهد در حال حاضر این بازار در فاز سردرگمی قرار 
گرفته است؛ به طوری که برخی فروشندگان واقعی نرخ ها را تا 15 
درصد کاهش داده اند اما فروشندگان محتاط و کسانی که نیاز چندانی 
به نقدینگی ندارند نسبت به انطباق با شرایط موجود مقاومت نشان 
می دهند.بازار مســکن در حال حاضر با دو معضل حباب قیمتی و 
رکود ناشی از عقب نشینی سفته بازان مواجه شده است. واسطه های 
ملکی می گویند که معاملات از دی ماه مقداری رونق گرفته بود اما با 
کاهش قیمت ارز، طرف تقاضا خرید خود را به آینده موکول کرده و 
این مساله باعث رکود معاملات شده است.بررسی فایل های عرضه 
شده به بازار هم گویای آن است که هنوز برخی فایل ها با سطوح بالاتر 
از عرف قیمت مســکن مناطق مختلف عرضه شده اند. با این حال 
برخی از فروشندگان که انعطاف بیشتری در قبال نوسانات اقتصادی 

دارند نرخ ها را تعدیل کرده اند.
 مشــاوران املاک می گویند عمــده معاملات در حــال حاضر در 
آپارتمان های به قیمت انجام می شود.یکی دیگر از عارضه هایی که در 
مواقعی بازار مسکن به آن دچار می شود و هم اکنون نیز دیده می شود 

هرج و مرج قیمتی است.
 تعیین قیمت های دلخواه توسط برخی فروشندگان غیرواقعی باعث 
شده تا کشف قیمت های واقعی دشوار شود. به این صورت که برخی 
مالکان که قصد فروش ندارند یا دست کم در حال حاضر فروشنده 
نیستند صرفا به منظور اطلاع از ظرفیت بازار و قیمت آپارتمان خود آن 
را آگهی می کنند و در زمانی که خریدار تماس می گیرد اعلام می کنند 
خانه فروخته شده یا از فروش منصرف شده ام.از طرف دیگر در موارد 
بسیاری مشاهده می شود که برای دو آپارتمان مشابه در یک محله 

از تهران نرخ هایی با اختلاف زیاد تعیین شده است. 
این رفتار باعث شده تا برآورد از قیمت های واقعی توسط فروشندگان 
و خریداران دشوار شود.اما به طور کلی از صحبت های فعالان بازار 
مسکن چنین استنباط می شود که بازار افت کرده و خرید و فروش ها 
به بعد از عید موکول شده اســت. قیمت ها نیز در یک شیب ملایم 

کاهشی قرار دارد.

اخبار

رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی با تاکید بر اینکه 99 
درصد لوازم خانگی کالاهای خارجی در ســطح عرضه قاچاق 
هستند، گفت: شرکت های خارجی مثل ال جی و سامسونگ 
اردیبهشت امســال طی نامه ای اعلام کردند کالاهایی که پنج 
سال از واردات آن ها گذشته باشد، دیگر گارانتی نمی کنند، حتی 
اگر ضمانت شرکتی داشته باشد؛ پس اگر کالا پنج سال در انبار 
فروشنده بماند، ضرر می کند. اکبر پازوکی از خریداران خواست 
قبل از خرید در سطح عرضه کالاها را شناسایی کنند که قاچاق یا 
تقلبی نباشد.به گفته وی خریداران می توانند با ارسال کد شناسه 
و کد رهگیری کالا به شماره #4*7777* از اصالت دستگاه 
مطمئن شوند. همچنین اطلاعات تاریخ تولید شرکت و غیره نیز 
در دسترس خواهد بود. راه دوم استفاده از سامانه جامع تجارت 
و سامانه جامع گارانتی است. در سامانه گارانتی می توان دید که 
گارانتی که فروشنده عرضه می کند اعتبار دارد یا خیر. همچنین 
در سامانه می توانید لیســت گارانتی های غیرمعتبر را مشاهده 
کنید.رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی همچنین هشدار 
داد که مردم مراقب باشــند به ویژه در فضــای مجازی کالای 
تقلبی یا بدون گارانتی نخرند.وی در پاســخ بــه اینکه آیا هنوز 
هم کالای خارجی با گارانتی معتبــر در بازار وجود دارد، تصریح 
کرد: ممکن است فردی چند سال پیش برای جهیزیه ماشین 
کالای خارجی خریده باشد و حالا با افزایش قیمت ها تصمیم 
بگیرد آن را بفروشــد و با پول آن چند قلم از کالاهای مرتبط با 

جهیزیه را بخرد.

قیمت گوشت قرمز در بازار اسفند

گوشت ارزان نمی شود؟ 

مدیرعامل اتحادیه تعاونی های عشایری دامداران متحرک ایران می 
گوید قیمت گوشت از 5 سال گذشــته تاکنون در مقایسه با مرغ، تخم 
مرغ و ماهی رشد بیشتری نداشته است و این افزایش قیمت طبیعی 
است و اگر نباشد تولید از مسیر خارج می شود.فضل خرم اظهار کرد: با 
افزایش قیمت نهاده های دامی توان دامداران برای ادامه تولید کاهش 
یافته است و از طرف دیگر عدم رغبت خرید گوشت هم باعث شده که 
تولیدکننده ها در ضرر و زیان باشند.وی ادامه داد: پیشنهاد کردیم دولت 
دام داخلی را در ابتدای سال خریداری و برای سه ماهه زمستان گوشت 
ذخیره سازی کند.مدیرعامل اتحادیه تعاونی های عشایری دامداران 
متحرک ایران اضافه کرد:با نگاهی به قیمت مواد پروتئینی و رشد آنها از 
5 سال گذشته تاکنون متوجه می شویم که قیمت گوشت قرمز علیرغم 
افزایش قیمت شدید در سه ماه گذشته در مقایسه با سایر محصولات 
پروتئینی در این بازه 5 ساله رشد بیشتری نکرده است.وی تصریح کرد: 
در حقیقت می توان گفت این افزایش روند طبیعی داشته ولی اینکه آیا 
مردم توان خرید دارند یا خیر موضوع دیگری است. به عبارت دیگر اگر 
این روند ادامه پیدا کند تولید گوشت خواهیم داشت و اگر قیمت آن را 

به اجبار پایین بیاوریم تولید از ریل خارج خواهد شد.

واردات کالاهای اساسی در یک مقطع کوتاه 
باعث بر هم خوردن بازار ارز می شود

رئیس اسبق سازمان توسعه تجارت گفت: واردات کالاهای اساسی در 
یک مقطع کوتاه باعث بر هم خوردن بازار ارز می شــود و با ارائه تقاضای 
زیاد در بازار هــای خارجی، قیمت ها را نیز افزایــش می دهد.به گزارش 
تسنیم، حمید صافدل؛ رئیس سابق سازمان توسعه تجارت در نشست 
بررسی مشکلات تامین ارز کالاهای اساســی اظهار کرد:  در دوره ای که 
بنده رئیس سازمان توسعه تجارت بودم، برای رفع مشکلات تحریمی، 
شرایطی ایجاد شد تا صادرکنندگان ارز را در کشور  مقصد نگهداری کنند 
و برای انتقال پول خود به ایران، رقم ریالی آن را با واردکنندگان در کشور 
توافق می کردند تا برای واردات در اختیار فروشندگان خارجی قرار گیرد.

وی افزود: بر این اساس، فرآیند تجارت کوتاه و  نرخ ارز بر اساس توافق 
میان صادرکنندگان و واردکنندگان تعیین شد؛ امروز نیز باید تشریفات را 
کم کرد تا تجار بدون پیمان سپاری ارزی بتوانند ارز را میان خود را توافق 

کنند، در این صورت روند تامین کالا نیز با سرعت بیشتری انجام شود.
رئیس اسبق سازمان توسعه تجارت گفت: در آن دوران به دنبال تثبیت 
نرخ ارز در مرکز مبادله نبودیم تا تبادل پول با ســرعت بیشــتری میان 
صادرکنندگان و واردکنندگان انجام شــود که اکنون نیــز می توان از این 

تجربه استفاده کرد. 

رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی :

 ال جی و سامسونگ دیگر گارانتی
 نمی کنند
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رئیس اداره بیمه بیکاری و تعهدات کوتاه مدت سازمان تامین اجتماعی 
گفت: اکنون این سازمان برای ۱۶۵ قلم از انواع اروتز و پروتز )وسایل 

کمک پزشکی( کمک هزینه پرداخت می کند.
امیرعبــاس قدرتی گفت: بیمه شــدگان اجباری، اختیــاری، توافقی، 
راننــدگان، کارگــران ســاختمانی، مقرری بگیــران بیمــه بیکاری، 
مستمری بگیران بازنشسته و ازکارافتاده کلی، بازماندگان و افراد تحت 
تکفل این جمعیت مشمول دریافت کمک هزینه اروتز و پروتز سازمان 

تأمین اجتماعی می شوند.
وی توضیح داد: پرداخت هزینه وسایل کمک پزشکی )اروتز وپروتز( 
برای اعاده سلامت، جبران نقص عضو جسمانی یا تقویت یکی از حواس 
انسانی کاربرد داشته و از حمایت های موضوع قانون تأمین اجتماعی 

است.
وی افزود: براساس »بند ۱۰ ماده ۲ قانون تامین اجتماعی« نیز وسایل 
کمک پزشــکی )پروتز و اروتز( به منظور اعاده سلامت، جبران نقص 

جسمانی یا تقویت یکی از حواس انسانی به کار می روند.
قدرتی یادآور شد: اکنون سازمان تامین اجتماعی نیز برای ۱۶۵ قلم از 
انواع اروتز و پروتز کمک هزینه پرداخت می کند و فهرست اقلام مذکور 
در سایت سازمان به نشانی www.tamin.ir هم قابل مشاهده خواهد 
بود؛ عینک طبی، سمعک، دندان مصنوعی، صندلی چرخدار )ویلچر(، 
عصا و نیز دســت و پای مصنوعــی جزو اقلامی به شــمار می روند که 

بیش ترین فراوانی را در پرداختی ها به خود اختصاص داده اند.
مدارک مورد نیاز جهت دریافت وسایل کمک پزشکی )پروتز و اروتز(

رئیس اداره بیمه بیکاری و تعهدات کوتاه مدت تامین اجتماعی ادامه 
داد: اصل گواهی تجویز پزشک متخصص مرتبط، مشتمل بر مشخصات 
بیمار، تاریخ تجویز، نوع بیماری و ضرورت درمانی نیاز به پروتز و اروتز، 
 اصل فاکتور خرید شــامل درج مشــخصات بیمار و مشخصات کامل 
پروتز و اروتز که ممهور به مهر فروشنده باشد و حسب مورد اصل کارت 
گارانتی و همچنین مدارک و مســتندات تشــخیصی و درمانی مورد 
استناد پزشک معالج نیز از جمله  مدارک مورد نیاز جهت دریافت پروتز 

و اروتز است.

چگونگی دریافت کمک هزینه پروتز و اروتز
قدرتی اظهار داشــت: در راســتای بهبود فرایند ها بــا رویکرد کاهش 
مراجعات به شــعب و کارگزاری های تامین اجتماعی، مراکز درمانی و 
نیز افزایش رضایتمندی، متقاضیان )بیمه شدگان و مستمری بگیران 
این سازمان( می توانند از طریق مراجعه به سامانه خدمات غیرحضوری 
تامین اجتماعی به نشــانی اینترنتی es.tamin.ir  با ورود به منوی 
بیمه شدگان/حمایت های کوتاه مدت/درخواست کمک هزینه پروتز و 

اروتز، نسبت به ثبت درخواست مربوطه اقدام کنند.
وی تاکید کرد: به منظور ثبت این درخواست، نیازی به مراجعه حضوری 
ه شعب و کارگزاری های سازمان نیست و تمامی فرآیند ها اعم از اخذ 
درخواست، معرفی بیمه شده به مرجع پزشکی در صورت نیاز، دریافت 
پاسخ مرجع پزشکی، اخذ شماره حساب بانکی و پرداخت هزینه مذکور 

به صورت غیرحضوری و الکترونیکی انجام می شــود و بیمه شــده در 
مواردی که پرداخت هزینه وسایل کمک پزشکی مستلزم تایید مرجع 

پزشکی باشد، صرفاً یک بار باید به مرکز درمانی مربوطه مراجعه کند.
سازمان تامین اجتماعی به عنوان بزرگترین صندوق بازنشستگی ایران 
بیش از ۵۰ درصد جمعیت کشور را تحت پوشش مقررات حمایتی قرار 
داده است.بر اساس آخرین آمارها، بالغ بر ۱۴ میلیون نفر از جمعیت 
کشــور به عنوان بیمه شــده اصلی و بیش از چهار میلیون نفر به عنوان 
مســتمری بگیر بازنشســتگی، ازکارافتادگی و بازماندگان از تعهدات 

بلندمدت وکوتاه مدت بیمه ای و درمان بهره مند می شوند.
با احتساب اشخاص تبعی تحت تکفل این گروه ها، در مجموع بیش 
از ۴۴ میلیون نفر از جمعیت کشــور عضو خانواده تامین اجتماعی به 

شمار می روند.

رئیس اداره بیمه بیکاری و تعهدات کوتاه مدت سازمان تامین اجتماعی  مطرح کرد

شرایطدریافتهزینهوسایلکمکپزشکیازسازمانتامیناجتماعی

معاون وزیر کشور با اشاره به اینکه دشمن سالهاست در حال فتنه انگیزی میان مردم ما است، گفت: 
راهکار مقابله با همه آســیب های اجتماعی توجه ویژه به حوزه خانواده است.محمد عباسی شامگاه 
چهارشنبه با تقدیر از مسئولان استانی به منظور نگاه ویژه به امورات اجتماعی، اظهار داشت: استاندار 
اصفهان یکی از استانداران پرکار و مورد اعتماد دولت است و به حضور و تلاش شان افتخار می کنیم.

وی ادامه داد: استان اصفهان بعنوان یک استان الگو در کشور شناخته می شود، به خوبی می دانیم 
که این استان منشأ بسیاری از فعالیت های عظیم فرهنگی و اجتماعی در کشور بوده است.رئیس 
سازمان امور اجتماعی کشــور با بیان اینکه در جهان همه منتظر منجی عالم بشریت هستند، 

عنوان کرد: جهانیان درگیر مسائل و دغدغه های متفاوتی هستند که تنها با ظهور منجی این مشکلات 
ساماندهی می شوند.عباسی افزود: دشمن به دنبال این است تا مشکلات روز جامعه ما را عظیم جلوه 
دهد و مردم را ناامید کند. البته منکر این نیستیم که غفلت های داشته ایم؛ مثلًا در دوران کرونا چندین 
برابر بیشتر از کشورهای غربی و آمریکا که تعداد مبتلایان و کشتگان را به نام خود ثبت کردند، مدارس را 
تعطیل کردیم.وی خاطرنشان کرد: همین امر باعث شد نوجوانان و جوانان از مراکز تربیتی دور و فرصت 
برای دشمن فراهم شود تا فرزندان مان را به گمراهی بکشاند.معاون وزیر کشور با بیان اینکه دشمن 
سلاح به انحراف کشیدن نوجوانان و جوانان را در اختیار دارد، گفت: دشمن با همه ابراز و اندیشکده های 
خود به میدان آمده و جنگی پیچیده را علیه کشورمان به راه انداخته است.معاون وزیر کشور عنوان کرد: 
حال که دشمن در حال تغییر ذائقه مردم و خانواده های ایرانی است؛ بایستی فعالیت های فوق العاده 

و ویژه ای را انجام دهیم تا از این فتنه نیز عبور کنیم.

معاون وزیر کشور:

 راهکار مقابله با آسیب های اجتماعی توجه ویژه به حوزه خانواده است

با راه اندازی مرکــز مراقبتی، حمایتی کــودکان کار و متکدی 
کمتر از ۱۸ ســال در اصفهان، غربالگری و ســاماندهی این 

افراد آغاز شد.
روح الله ابوطالبی مدیرکل پیشــگیری و رفع تخلفات شهری 
شهرداری اصفهان گفت: نخستین بار در استان اصفهان مرکز 
مراقبتی،  حمایتی کودکان کار و خیابانی به همت شــهرداری 
و همکاری فرمانداری و اداره کل بهزیســتی استان اصفهان با 

هزینه حدود دو میلیارد تومان افتتاح شده است.
او افــزود: در این مرکــز کــودکان کار و خیابانی کــه به دلیل 
مشکلات اقتصادی و برای رفع مسائل معیشتی پا به خیابان 

می گذارند، غربالگری و ساماندهی می شوند.
مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری اصفهان 
با اشــاره به باند هایی که از کودکان کار اســتفاده های ابزاری 
می کنند، تصریح کرد: در مرکز غربالگــری کودکان خیابانی، 
کودکان متکدی و خیابانی شــامل پسران و دختران )زیر ۱۸ 
ســال( زیر نظر اداره کل بهزیستی استان اصفهان ساماندهی 

و هدایت می شوند.
ابوطالبی فقر خانوادگی، افزایش جمعیت، بی سوادی والدین، 
مهاجرت از روستا ها به شهر، مهاجرت از کشور های همسایه، 
اعتیاد والدین و کودک آزاری را از جمله عوامل تکدی گری و کار 
کردن کودکان در خیابان ها برشمرد و گفت: این مرکز ظرفیت 

نگهداری ۱۰۰ نفر را دارد.

نماینده مردم اصفهان در مجلس:

آلودگی اصفهان به مرز اشباع رسیده

نماینده مردم اصفهان در مجلس گفت: متاســفانه وضعیت آلودگی 
اصفهان به مرز اشباع رســیده و توسعه صنعت در شــعاع نزدیک به 
اصفهان وضعیت آلودگی این شهر را تشــدید می کند.مهدی طغیانی 
پیرامون انتقاداتی که درخصوص انتقال منطقه اقتصادی شــهرضا به 
مجاورت شهرک صنعتی رازی مطرح کرده بود، اظهار داشت: اصفهان 
دو منشاء آلودگی مهم دارد یکی از آنها مربوط آلودگی شهری و منابع 
متحرک می شود که بخشی از آنها شامل خودروهای داخل شهر شده 
و بخشی از آنها مربوط به ماشین های سنگینی می شود که مواد اولیه و 
محصولات را حمل و نقل می کنند.وی افزود: دومین منشا آلودگی در 
اصفهان، صنایع بزرگ و شهرک های صنعتی متعدد اطراف شهر هستند 
و متاسفانه آلودگی شهر به حد اشباع رســیده و اصفهان در تمام طول 
سال آلوده است و به همین خاطر باید مراقب باشیم آلودگی جدیدی 
را به وجود نیاوریم.نماینده مردم اصفهان در مجلس شــورای اسلامی 
تصریح کرد: توسعه صنعت در شعاع نزدیک به اصفهان وضعیت آلودگی 
این شهر را تشدید می کند و باید با برنامه زمان دار هم وضعیت موجود 
را بهتر کرد و هم تا شعاع ۵۰ کیلومتری جلوی چنین توسعه  را گرفت و 

حتی صنایع موجود را به سمت اصلاح وضعیت آلایندگی پیش برد.

8500 کودک و نوجوان اصفهانی، همیار 
پلیس در طرح نوروزی

رئیس پلیس راهور اســتان اصفهان از آماده باش ۸۵۰۰ همیار پلیس به 
منظور پیشگیری از تخلفات رانندگی در سفر های نوروزی خبر داد.سرهنگ 
محمدرضا محمدی رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی فرماندهی انتظامی 
استان اصفهان گفت: برای ۸۵۰۰ همیار پلیس در استان کارت همیار پلیس 
صادر شــده و این افراد به صورت فعال با مجموعه پلیس راهور اســتان 
اصفهان همکاری می کنند.او از آماده باش همیاران پلیس استان اصفهان 
به منظور پیشگیری از تخلفات رانندگی در سفر های نوروزی ۱۴۰۲ خبر داد 
و بیان کرد: اگر همیاران پلیس داخل خودرو بودند و متوجه خســتگی و 
خواب آلودگی راننده شدند و یا مشاهده کردند که راننده هنگام رانندگی از 
تلفن همراه استفاده می کند از جانب پلیس مأموریت دارند که به او تذکر 
دهند.رئیس پلیس راهور فرماندهی انتظامی استان اصفهان با یادآوری 
اینکه خوردن، آشامیدن و سیگار کشــیدن حین رانندگی ممنوع است و 
موجب حواس پرتی راننده می شود، گفت: از همیاران پلیس می خواهم که 
کارت همیار پلیس را همیشه به ویژه در مسافرت های نوروزی همراه داشته 
باشند و هر جا که یک افسر پلیس را دیدند این کارت را به او نشان دهند 
و مطمئن باشند که اگر تخلف رانندگان را به پلیس گزارش کنند مأموران 

پلیس براساس گزارش آن ها رانندگان متخلف را جریمه می کنند.

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری 
شهرداری اصفهان خبرداد

غربالگری کودکان خیابانی در اصفهان 
آغاز شد

آبگرمکن، جوان اصفهانی را مسموم کرد
سختگوی مرکز حوادث و فوریت های پزشکی استان اصفهان 
از مســمومیت یک نفر به سبب اشــکال در آبگرمکن خبر داد.

عباس عابدی ســختگوی مرکز حوادث و فوریت های پزشکی 
استان اصفهان گفت: ســاعت ۹:۱۹ امروز _پنجشنبه هجدهم 
اسفند_ حادثه مسمومیت با مونوکسیدکربن، به مرکز اورژانس 
اصفهان گزارش شد.او با بیان اینکه حادثه در گلزار هفت قائمیه 
رخ داده بود، افزود: بلافاصله یک واحــد امدادی ۱۱۵ به محل 
حادثه اعزام شد.سختگوی مرکز حوادث و فوریت های پزشکی 
استان اصفهان اضافه کرد: به سبب اشکال در عملکرد آبگرمکن 
مردی ۳۲ ساله مسموم شده بود که دریافت اقدامات درمانی به 

بیمارستان الزهرای اصفهان منتقل شد.
 

 افتتاح بیش از ۲ هزار طرح آموزشی 
کشور تا مهر سال آینده

رئیس سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس کشور در میمه 
اصفهان گفت: بیش از ۲ هزار طرح آموزشی، ورزشی و فرهنگی تا 
مهر سال آینده در کشور افتتاح می شود.حمیدرضا خان محمدی 
رئیس سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس کشور در میمه 
گفت: به مناسبت دهه فجر انقلاب اسلامی هزار و ۱۰۰ باب مدرسه 
تخریبی با ۵ هزار و ۵۰۰ کلاس، مقاوم سازی و استاندارد سازی 
شــد.او افزود: بیش از ۲ هزار طرح آموزشی، ورزشی و فرهنگی 
هم تا مهرماه سال آینده و قبل از آغاز سال تحصیلی جدید به بهره 
برداری می رسد.رئیس سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس 
کشور چالش عمده در شهر هایی که ســابقه فعالیت آموزش و 
پرورش در آنها زیاد است همچون میمه را، فضای آموزشی قدیمی 
و تخریبی بیان و اضافه کرد: این مدارس در یک برنامه ۴ ساله با 

اولویت بندی مناسب، بازسازی و نوسازی می شوند.
 

فرمانده انتظامی دیلم استان بوشهر خبر داد:

کشف بیش از ۲00 هزار ترقه در شهرستان 
دیلم

فرمانده انتظامی دیلم استان بوشهر گفت: ۲۷۷ هزار انواع ترقه 
در بازرسی از دو باب منزل مسکونی در این شهرستان کشف شد.

به گزارش ایمنا، ســرهنگ محمدرضا محمودیــان اظهار کرد: 
باتوجه به نزدیک شدن به چهارشــنبه آخر سال و سوءاستفاده 
بعضی افراد سود جو همچنین در پی اخبار واصله مبنی بر اینکه 
دو نفر در امر تهیه و توزیع مواد محترقه غیرمجاز فعالیت دارند، 
موضوع در دســتور کار ماموران انتظامی شهرســتان دیلم قرار 
گرفت.وی افزود: پس از انجام اقدامات پلیسی و هماهنگی با 
مقام قضایی، منزل افراد مورد نظر در دو نقطه شهرستان دیلم 
با رعایت کلیه موازین، بازرســی به عمل آمد.فرمانده انتظامی 
دیلم خاطرنشان کرد: ماموران در بازرســی از این منازل ۲۷۷ 
هزار انواع مواد محترقه خطرســاز به ارزش چهار میلیارد و ۵۰۰ 
میلیون ریال کشــف و ضبط کردند.وی ادامه داد: در این ارتباط 
دو متهم دستگیر و به مرجع قضایی معرفی شدند.محمودیان 
گفت: پلیس ضمن آماده باش تمام نیروها و ظرفیت های خود 
در برخورد با افرادی که به بهانه چهارشنبه سوری مغایر با فرهنگ 
ایرانی و اسلامی، اقدام به تخریب اموال عمومی شهر یا موجبات 
آزار و اذیــت دیگر شــهروندان را فراهم می کننــد به هیچ وجه 
اغماض نمی کند و با دســتگیری و معرفی به محاکم قضایی، 

بازداشت شدگان را حداقل تا پایان سال آزاد نخواهد کرد.
 

دسترسی مسافران نوروزی اصفهان به 
ستاد های اسکان فرهنگیان با QR کد

دسترســی مســافران نوروزی اصفهان به ســتاد های اسکان 
فرهنگیان با QR کد، تسهیل شد.رئیس اداره رفاه و پشتیبانی 
اداره کل آموزش و پرورش اســتان اصفهان گفت: برای تسهیل 
دسترسی مســافران نوروزی فرهنگی به نشانی و شماره تلفن 
ستاد ها این کد ها تخصیص یافته و گردشگران می توانند پس از 
اسکن کردن آن به وسیله تلفن همراه، به مشخصات این مراکز 

دسترسی داشته باشند.
مهدی منتجب افزود: ستاد اسکان شــماره یک شهر اصفهان 
در میدان انقــلاب، خیابان شــهید مطهری، ابتــدای خیابان 
شمس آبادی، جنب اداره بنیاد شــهید و امور ایثارگران در هنان 
فنی ابوذر واقع اســت.وی گفت: ستاد اســکان شماره ۲ شهر 
اصفهان نیز در خیابان بزرگمهر، رو به روی قصر گل و در دبستان 
حســین امین ۲ قراردارد.منتجب، دبیرســتان ماندگار سعدی 
واقع در خیابان ارتش، سه راه شهدای غزه را ستاد اسکان شماره 
۳ بیان و افزود: همچنین دبیرستان امام خمینی که در خیابان 
کاوه، رو به روی پایانه مسافربری کاوه واقع شده، ستاد اسکان 

شماره ۴ است.
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در کوچه پس کوچه های خیابانی که حالا همه به راسته پارچه فروش ها 
می شناسند و پر از شلوغی و ســر و صدای خریدهای نوروزی است، 
مجموعه مسجد، بازار و حمام قاضی، تاریخی چندصدساله را از یکی از 
پررونق ترین و مهم ترین محلات اصفهان یعنی محله شهشهان روایت 
می کند.حمام قاضی که به همت ســرمایه گذار خصوصی بازسازی و 
به عنوان حمام سنتی ایرانی فعال شــده، پذیرای گردشگران خارجی 
و داخلی اســت تا تجربه یک حمام اصیل و دلچسب ایرانی را به آن ها 
هدیه دهد.تُرک ها سال هاست که با استفاده از احیای حمام ها و مشت 
و مال های مخصوص خود و تبدیل حمــام از مکانی تاریخی به مکانی 
تفریحی، گردشگران بسیاری را به سوی خود جذب کردند؛ این در حالی 
است که اصالت و قدمت حمام ایرانی از حمام ترکی بیشتر است، اما 
مانند سایر بخش ها ما در این بخش نیز نه تنها ظرفیت ارزشمند ایران را 
به دنیا معرفی نکرده ایم، بلکه هرچه بیشتر بر آن سرپوش گذاشته ایم.

حسین تولا، مدیر و ســرمایه گذار گرمابه قاضی در بازدید از این حمام 
که به همت اداره گردشگری شــهرداری اصفهان برگزار شد، با اشاره به 
اینکه این حمام حدود ۳۷۰ سال قدمت داشته و در گذشته به همین 
نام شناخته می شد، اظهارکرد: ما بعد از مرمت و بازسازی این حمام، 
به دلیل احترام به هویت و گذشته اش آن را به نام اصلی حفظ کردیم.

او ادامه داد: گرمابه قاضی اولین گرمابه ای اســت کــه در ایران مرمت 
و بازسازی شــده و با حفظ کاربری به عنوان حمام استفاده می شود. 
حمام ها و گرمابه های بسیاری در ایران مرمت شده اند، اما اغلب آن ها 
به کاربری های دیگر ازجمله کافی شاپ، رستوران و در بهترین شرایط 
به موزه تبدیل شــده اند و گرمابه های سنتی فعال دیگری هم هستند 
که بازسازی نشده اند. تأسیسات گرمابه قاضی به صورت کاملًا مدرن و 
مطابق با علم روز دنیا و پروتکل های مهندسی بازسازی شده اما ظاهر 
بنا، شکل سنتی و قدیمی خود را حفظ کرده است.مدیر گرمابه قاضی با 
بیان اینکه تلاش ما نزدیکی هرچه بیشتر ظاهر این بنا به شکل سنتی و 
اصلی خود بود، گفت: متأسفانه زمانی که بنا به دست ما رسید، چیزی 
از آن باقی نمانده بود و همه کاشــی ها و جزئیــات آن طی دو مرحله 
تخریب شده بود و هیچ اثری از گذشته آن وجود نداشت و ما تا جایی 
که توانستیم با اطلاعاتی که داشتیم ســعی کردیم بنا را شبیه به اصل 
خود بازسازی و مرمت کنیم؛ درواقع تلاش ما بر این بود که این بخش 

از فرهنگ ایرانی که را سالیان سال مورد غفلت و بی توجهی قرارگرفته 
بود احیــاء و معرفی کنیم.او با بیــان اینکه حمام ترکــی در همه دنیا 
معرفی  شده است، گفت: در حال حاضر توریست هایی که به این مکان 
می آیند از حمام ترکی صحبت می کنند و تجربه آن را دارند درحالی که 
حمام عمومی، ایرانی و با توجه به اینکه قدمت و اصالت بیشتری دارد، 
فرهنگ سازی و برندسازی نشده اســت. تاریخچه مسجد بر اساس 
کتیبه ای که در ســردر آن در کنار حمام وجود دارد به زمان شاه عباس 
صفوی بازمی گردد. این بنا مجموعه ای شامل مســجد، بازار و حمام 
قاضی بوده است، بخش عمده ای از بازارچه در طول زمان تخریب شده 
و بعد با بازآفرینی شهری بخشــی از آن حفظ و مرمت شده است.تولا 
اضافه کرد: حمــام قاضی در دوره صفویه یک قلو بــود و در دوره قاجار 
حمام ها دوقلو می شــوند. حمام های یک قلو دارای یک فضا بوده اند 
که صبح زود برای حمام صبحگاهی و پیش از کار به مردان اختصاص 
داشت، ســپس زنانه و معمولًا با توجه به شــرایط، عصرها نیز دوباره 
مردانه می شد؛ اما حمام های دوقلو دو فضای مجزا در کنار هم داشتند 
که از صبح تا شــب برای خانم ها و آقایان فعالیت می کرد، حمام های 
سه قلو نیز در کشور وجود داشتند که قل ســوم به اقلیت های مذهبی 
تعلق داشت.تولا ادامه داد: حمام قاضی تا نزدیک انقلاب سال ۱۳۵۷ 
فعال بوده و کم کم با ورود دوش و حمام به خانه ها متروکه و به محل 
تجمع معتادان تبدیل می شود و اهالی که از این وضعیت راضی نبودند 
یک بار حمام را آتش می زنند و یک بار آب در آن رها می کنند. من وقتی 
برای اولین بار این بنا را دیدم احســاس کردم پیر کهن سالی است که 
دوره پرشکوهی را در زندگی خود داشــته و حالا رو به افول رفته دست 
خود را به ســمت من دراز کرده و التماس می کند که او را از این وضع 
نجات دهم. این حس دردناک و مسئولیت آوری برای من بود و این 
باعث شد که به احیا و بازســازی آن راغب شوم.سرمایه گذار و مرمت 
کننده حمام قاضی بــا بیان اینکه در حمام ایرانــی ۴ عنصر حتماً باید 
رعایت می شدند، گفت: ســربینه یا رختکن امروز، گرمخانه یا بینه که 
صحن اصلی حمام و محل استحمام بوده است، خزینه و چال حوض 
که این ۴ قســمت مطابق با اخلاط اربعه و طبع افراد، فضای سربینه 
سرد و خشک، گرمخانه گرم و خشک، خزینه گرم و تر و چال حوض یا 
استخر امروزی سرد و تر که بر اســاس توصیه های ابن سینا در کتاب 
شفا هرکس طبق بیماری و مشکلات خود مدت زمان وقوف خود را بر 
اساس طبع تنظیم، کم یا زیاد کند. برخی حمام ها چال حوض داشتند 
و برخی نداشــتند، برخی کوچک تر و برخی بزرگ تر بوده است؛ به طور 
مثال چال حوض حمام علی قلی آغا بســیار بــزرگ و چال حوض این 
حمام کوچک تر است. برنامه ما در حال حاضر این است که یک پروسه 
حمام ایرانی که در گذشته انجام می شده برای مهمان ها اجرا شود.او 
با بیان اینکه هر فعالیت اقتصادی در بخش خصوصی باید درآمدزایی 
داشته باشد، تصریح کرد: بعد از گذشت ۴ سال از کار هنوز هیچ صرفه 

اقتصادی برای ما ایجاد نشده به خصوص که ۲ سال از این زمان به کرونا 
گذشــت و ضربه بزرگی به کار ما زد، اما چون نگاه ما نگاه فرهنگی بود 
الآن از ورود به این بخش راضی و خوشحال هستیم. البته بازار هدف 
اولیه ما گردشگر خارجی بود تا حمام ایرانی را مقابل حمام ترکی به دنیا 
معرفی کنیم و در این بخش تقریباً موفق بودیم و گردشگران بسیادی 
که به ایران و اصفهان می آیند حمام ایرانی و به طور خاص حمام قاضی 
را می شناســند و ۸۵ درصد مهمانان ما خارجی هستند، اما در بخش 
گردشــگری داخلی هنوز ســرمایه گذاری چندانی نداشتیم و تصمیم 
داریم روی این بخش تمرکز بیشتری داشته باشیم.تولاگفت: امروز 
حتی مسئولین شهری نیز شــناختی از حمام قاضی ندارند و یکی از 
اهداف، معرفی مکان به مسئولین شــهری بوده است. ما خوشحال 
می شــویم که بخش خصوصی بدانند که می شــود حمــام را مرمت، 
بازســازی و بدون تغییر کاربری اســتفاده کرد. در حال حاضر برخی 
حمام های عمومی فعال هستند، اما به دلیل مسائل ظاهری و بهداشتی 
امکان ورود توریســت به آن ها وجود ندارد و زیبنده فرهنگ ایرانی نیز 
نیست.این فعال بخش گردشگری یکی از مشکلات را پیدا کردن دلاک 
عنوان کرد و گفت: دلاک های سنتی ســن زیادی داشته و قادر به کار 
نبودند و جوان ترها نیز حاضر نبودند با این عنوان و در این فضا کار کنند. 
وقتی عنوان ماساژور به آن ها داده می شــد راضی بودند، اما با عنوان 
دلاک حاضر به کار نبودند، درحالی که دلاک از واژه دلک به معنای مشت 
و مال دادن و معادل فارسی  ماساژ است. درنهایت بعد از سختی زیاد، 
توانستیم با آموزش های لازم نیروی موردنظر خود را تأمین کنیم، طبق 
برنامه اولیه برنامه داشتیم که رویدادهای سنتی مثل حمام دامادی و 
حنابندان را داشته باشیم که به دلیل همین مشکل نیرو تصمیم گرفتیم 
برای کیفیت خدمات از تعدد برنامه ها کم کنیم.تولا گفت: زمان صفویه 
دوران رونق  بخــش خصوصی بود، در آن زمان دولت تســهیلاتی را در 
اختیار بخش خصوصی قرار می داد و افراد سرشــناس تجار و فعالان 
اقتصادی نسبت به ســاخت ابنیه و مجموعه های مختلف برای رونق 
شــهر اقدام می کردند و نام خود را بر آن می گذاشــتند، مجموعه های 
مختلفی در شهر یادگار آن دوران است و مجموعه قاضی نیز توسط فردی 
به همین نام ساخته شده است .او بیان کرد: در گذشته گرمایش حمام 
قاضی با استفاده از آتش و در جایی به نام تون، آتشدان و گلخن توسط 
فردی به نام »تون تاب« ایجاد می شد که با تهیه آتش آب حوضچه و از 
طریق آن حمام را گرم می کرد. در زیر حمام هم کانال هایی تعبیه شده 
بود که این حرارت را به کل فضا هدایــت و زمین حمام را گرم می کرد و 
یکی از جذابیت ها و مفاخر ما در این مکان این است که ۳۷۰ سال پیش 
معماران مل سیستم گرمایش از کف را در ساخت بنا اجرا می کردند.به 
گزارش ایسنا، حمام قاضی در خیابان ابن سینا و در کنار مجموعه بازار 
و مســجد قاضی پذیرای علاقه مندان و گردشگرانی است که تمایل به 

تجربه یک حمام سنتی و ایرانی دارند.

روایت تاریخ چندصدساله از دل محله شهشهان اصفهان

حمام قاضی؛ اولین حمام سنتی بازسازی شده و فعال ایرانی بقعه ای با نفیس ترین کاشیکاری پس از 
مسجد شیخ لطف ا...

نیشابور را به فیروزه اش می شناســند؛ از این رو مردمان این دیار 
به سبب ارادتشــان به اهل بیت بقعه های امامزادگان را با فیروزه 
تزیین می کردند. یکی از فاخرترین این بناها بقعه ای بهشت آیین 
است برای مزار امامزادگان محمد بن زید و ابراهیم بن موسی کاظم 
)ع( معروف به امامزاده محمد محروق )ع( ســاخته شده است.
ایوان این امامزاده پس از مسجد شیخ لطف الله در اصفهان دارای 
نفیس ترین نوع از هنر کاشیکاری اصیل و فاخر دوره صفوی است. 
بارگاه این حضرت محل تجمع اهالی متدین نیشابور شده و مراسم 
قرائت قرآن و زیارات مفاتیح در آن از گذشته تا به امروز زبانزد است.
آستان متبرک این امامزادگان فاصله زیادی با آرامگاه حکیم عمر 
خیام نیشابوری ندارد. به همین دلیل است که همیشه در محوطه 
این باغ دلگشــا اتوبس ها و گروه های گردشگران دیده می شوند.

اسناد تاریخی یافت شــده در این بقعه گواهی می دهند حضرت 
محمد بن زید)ع( که به امامزاده محمد محروق معروف شده اند 
از نوادگان امام سجاد )ع( و از پســران زید بن زین العابدین)ع( 
هستند. ایشان در زمان حیات پر برکت خود از مخالفان جدی خلیفه 
وقت به شمار می رفتند. ماموران حکومتی همواره در پی به شهادت 
رساندن ایشان بودند. پس از قیامی در خراسان حضرت محمد بن 
زید )ع( به دست اطرافیان خلیفه وقت به شهادت می رسد.پس 
از این قیام پیکر این امامزاده را در محله تلاجرد نیشابور می گردانند 
و سپس آن را در مقابل چشــمان گریان مردم به آتش می کشند. 
شیعیان خاکستر پیکر مبارک ایشان را جمع می کنند و در حاشیه 
این محله به خاک می سپارند. به همین دلیل لقب ایشان از آن به 
بعد محروق به معنی سوزانده شده بر ســر زبان ها می افتد و عناد 
خلیفه با شیعیان را بیش از پیش عیان می کند.به شهادت تاریخ و 
گواهی آمده در کتاب »تاریخ الحاکم« حضرت محمد محروق در 
سال ۲۰۰ هجری قمری به شهادت رسیدند. در اواخر همین سال 
حضرت علی بن موســی الرضا )ع( به دعوت خلیفه وقت مامون 
عباسی عازم خراسان می شوند. روایت است که ایشان در نیشابور و 
در محله تلاجرد که در آن زمان بیابانی بی حاصل بود توقف می کنند 
و به زیارت مزار حضرت محمد محروق )ع( می روند.به همین دلیل 
نام دیگر این مکان مقدس قدمگاه است. پس از مدت زمان اندکی 
شیعیان بیشتری به زیارت این مزار می آیند و برای آن پنهان از چشم 
ماموران خلیفه بقعه کوچکی ســاخته می شود. اطراف بقعه به یاد 
مظلومیت شیعیان درخت هایی کاشته می شود و کم کم به برکت این 
بقعه باغ و بستانی خوش در گوشه ای از محله تلاجرد شکل می گیرد 
که تا امروز از فرحناک ترین نقاط شهر نیشابور است.همان طور که 
اشاره شــد به دلیل محبوبیت حضرت محمد محروق )ع( در بین 
اهالی نیشابور شیعیان این شهر برای بقعه آن حضرت سنگ تمام 
گذاشته اند. ایوان ورودی امامزاده پس از مسجد شیخ لطف الله در 
اصفهان که از آن به عنوان غایت هنر کاشیکاری اسلیمی در ایران یاد 
می کنند، زیباترین و نفیس ترین هنر کاشیکاری را دارد. مزار این 
حضرت از ابتدا مورد توجه شیعیان بود اما تا زمان سلجوقیان امکان 
ساخت بقعه ای در خور ایشان فراهم نشد. بقعه ای که در این زمان 
ساخته شد نیز در حمله مغولان مورد آسیب جدی قرار گرفت. بقعه 

چشم نواز فعلی در زمان سلطان حسین بایقرا احداث شده است.

سخنگوی سازمان هواپیمایی کشور:

ترمینال های مسافری به صورت برخط 
رصد می شوند

سخنگوی سازمان هواپیمایی کشــور از راه اندازی و تشکیل ستاد 
تسهیل سفرهای هوایی نوروز ۱۴۰۲ از بیست و چهارم اسفند ۱۴۰۱ 
خبر داد.جعفر یازرلو اظهار کرد: با توجه به اهمیت مدیریت سفرهای 
نوروزی و با ابتکار و راهبری سازمان هواپیمایی کشوری و همچنین 
با توجه به پیگیری ها و دغدغه های وزیر راه وشهرســازی ، ســتاد 
تسهیل سفرهای هوایی نوروز ۱۴۰۲، برای نخستین بار در سازمان 

هواپیمایی کشوری تشکیل خواهد شد.
وی افزود: این ســتاد کار عملیاتی خود را از تاریخ بیست و چهارم 
اســفند ۱۴۰۱ آغاز خواهد کرد و تا پانزدهم فروردیــن ۱۴۰۲ ادامه 
خواهــد داد؛ در این ســتاد عوامــل نظارتی و اجرایی از ســازمان 
هواپیمایی کشوری، شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی و نمایندگان 
شرکت های هواپیمایی با رصد ۲۴ ساعته فعالیت های مربوط به 
سفرهای هوایی و خدمات رســانی به مردم را پایش خواهند کرد.

سخنگوی ســازمان هواپیمایی کشــور تصریح کرد: ستاد تسهیل 
ســفرهای هوایی نوروزی به صورت برخط فعالیــت فرودگاه ها و 
ترمینال های مســافری را رصد و با دقت بالا نسبت به همپوشانی 
احتمالــی مشــکلات شــرکت ها و پروازها به صــورت لحظه ای 

تصمیم های مربوطه را اتخاذ خواهد کرد.
به گفته وی، مانیتورینــگ همه فرودگاه ها به ویــژه فرودگاه های 
پرتردد، هم پوشانی مشکلات شرکت ها، پردازش اطلاعات، پیگیری 
و کم کردن زمان تأخیرات احتمالی و ارتقا سطح خدمات هوایی در 

سفرهای نوروزی ازجمله اقدامات این ستاد به شمار می رود.

اخبار

غیبت ایران در بورس گردشگری جهان

نمایشــگاه گردشــگری آلمان که به عنوان مهمترین  »بورس سفر جهان« شناخته می شــود، پس از سه سال تعلیق و 
محدودیت به دلیل همه گیری کرونا، درحالی برگزار شد که ایران در آن غایب است.به گزارش ایسنا، »ITB برلین« از سال 
۱۹۶۶ تا سال ۲۰۱۹ میلادی پیوسته برگزار شده است و مهم ترین بورس گردشــگری جهان به شمار می آید که در رقابت 
تنگاتنگ کشورها، آینده صنعت گردشگری را برای سال های پیش رو رقم می زند. این نمایشگاه از سال ۲۰۲۰ تا ۲۰۲۲ به 
دلیل همه گیری کرونا و محدودیت های سفر، برگزار نشد و حضور مجازی را تجربه کرد که ایران نیز از حاضران مجازی آن 
بود، اما اکنون که این نمایشگاه پس از سه سال وقفه بازگشایی شده، ایران در آن غیبت دارد.این نمایشگاه با بیش از ۵۰ 
سال سابقه از ۱۷ تا ۱۹ اسفندماه در شهر برلین برپا است و نمایندگان بیش از ۱۶۰ کشور با برپایی ۵۵۰۰ غرفه در آن حضور 
دارند. این نمایشگاه هر سال با مشارکت یک کشور برگزار می شود که امسال گرجستان با شعار »مهمان نوازی بیکران«، 
شریک ITB شده است. به گفته مسؤولان نمایشگاه آلمان، ITB  امسال با تقاضای بالایی از سوی کشورهای خاورمیانه، 
سرمایه گذاران کشتی های کروز و بخش های فناوری سفر مواجه شده است.جولیا سیمپسون ـ رییس و مدیر عامل شورای 
جهانی سفر و گردشگری )WTTC( ـ در مراسم افتتاحیه این نمایشگاه، بازگشت دوباره »ITB برلین« را برای صنعت 
گردشــگری امیدوارکننده خواند و تاکید کرد که با همه گیری کرونا ۶۲ میلیون نفر در سراسر جهان شغل خود را از دست 
داده اند و اکنون که تقاضای سفر در جهان از سال ۲۰۱۹ فراتر رفته،   خوشحال کننده است. هرچند این صنعت با چالش هایی 
روبروست.زوراب پولولیکاشویلی ـ دبیرکل سازمان جهانی گردشگری ســازمان ملل متحد ـ نیز در افتتاحیه نمایشگاه 
گردشگری آلمان که با حضور مقامات این کشور همراه بود، احیای دوباره گردشگری را نشانه اعتماد دانست و گفت: اکنون 
وظیفه صنعت این است که در برابر بحران های جهانی مقاوم تر شود و حتی بیشتر رشد کند.وزیر اقتصاد آلمان نیز بیان کرد که 
گردشگری، پل های فرهنگی ایجاد کرده و دیدارهای مسالمت آمیز و تبادل نظر را امکان پذیر کرده است. با این حال، داشتن 
آزادی برای کشف جهان، هیچ توجیهی برای نابود کردن زمین ندارد، به همین دلیل ضروری است که انتشار کربن کاهش 
یابد.ایراکلی گاریباشویلی ـ نخست وزیر گرجستان  ـ نیز به عنوان شریک نمایشگاه ITB ۲۰۲۳ با یک سخنرانی 

درباره طبیعت، فرهنگ و تاریخ این سرزمین سعی کرد اشتهای شنوندگان را برای دیدن گرجستان برانگیزد.

آمریکا محدویت سفر چینی ها را رفع می کند

ایالات متحده در حال آماده شدن برای کاهش محدودیت های آزمایش کووید-۱۹ برای مسافران ورودی از 
چین است.به گزارش ایسنا به نقل از گاردین، افرادی که مجاز به اظهارنظر علنی نبوده و به شرط فاش نشدن 
نامشــان صحبت کرده اند، اعلام کرده اند که دولت بایدن تصمیم گرفته الزامــات آزمایش کرونا را برای ورود 
مسافران چینی لغو کند زیرا موارد بستری در بیمارســتان و مرگ و میر در چین رو به کاهش است و آمریکا 
اطلاعات بهتری در این مورد جمع آوری کرده است.واشنگتن پست نخستین رسانه ای بود که اخیرا گزارشی 
درباره احتمال لغو محدودیت  سفر چینی ها به آمریکا منتشر کرد.این محدودیت ها در ۲۸ دسامبر اعمال شد 
و در ۵ ژانویه در بحبوحه افزایش موارد ابتلا در چین همزمان با لغو ناگهانی محدودیت ها اجرایی شد. مقامات 
بهداشتی آمریکا ابراز نگرانی کرده بودند که همتایان چینی خود در مورد تعداد عفونت ها و مرگ و میرها صادق 
نیســتند.در آن زمان، مقامات آمریکا دولت چین را به عدم شــفافیت درباره اطلاع رسانی گستردگی شیوع 
سویه های مختلف کرونا متهم کردند.مرکز کنترل و پیشگیری از بیماری آمریکا، به عنوان بخشی از واکنش 
خود به افزایش موارد ابتلا در چین، نظارت ژنومی خود را در چندین فرودگاه آمریکا برای جمع آوری نمونه های 
داوطلبانه از مسافران صدها پرواز هفتگی از چین و آزمایش فاضلاب هواپیماها گسترش داد. برنامه نظارت 
ژنومیک مبتنی بر مسافر با نظارت بر مسافران از چین و بیش از ۳۰ کشور دیگر ادامه خواهد یافت.قوانین وضع 
شده در ژانویه، افرادی را که مستقیماً یا از طریق کشور دیگری از چین، هنگ کنگ و ماکائو به ایالات متحده سفر 
می کنند، ملزم می کند که حداکثر دو روز قبل از سفر، آزمایش کووید-۱۹ را انجام دهند و قبل از سوار شدن به 
پرواز، آزمایش منفی را ارائه دهند. آنها همچنین می توانند اسنادی مبنی بر ابتلا و بهبودی از کووید را ارائه دهند.

چین پس از لغو استراتژی کووید-صفر در اوایل دسامبر شاهد افزایش چشمگیر موارد ابتلا و مرگ و میرها 
بود. تصمیم به رفع محدویت های ســختگیرانه پس از اعتراض های عمومی علیه سیاست های کرونایی که 
میلیون ها نفر را در خانه هایشان محبوس کرده بود و معترضان خواستار استعفای »شی جین پینگ« رئیس 

جمهور چین شده بودند انجام شد.
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یک متخصص حقوقی منابع طبیعی و محیط زیســت بــا بیان این که 
ایران جزو ۱۰ کشــور اول در تولید کننده کربن است، گفت: ایران به دلیل 
عضویت در کنوانسیون گرد و غبار موظف است تا در زمینه ترسیب کربن و 
کاهش تولید آلاینده های کربنیک تلاش کند و نهالکاری یکی از اقدامات 
عملیاتی در این زمینه اســت.به گزارش ایســنا، چندی پیش نشستی 
تحت عنوان ایران سرسبز، ایران قوی برگزار شد که در آن به کاشت نهال 
و اهمیت های آن بــه عنوان یک کار بین المللی بــرای کنترل گرد و غبار، 
تغییرات اقلیمی، آلودگی هوا و افزایش سرانه سبز کشور اشاره شد. در این 
نشست عباسعلی نوبخت - رییس سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری 
کشور- از اجرای برنامه چهارساله کاشت یک میلیارد اصله نهال خبر داد 
که این کار به دلایل شرایط اقلیمی ایران، میزان بالای تولید گاز کربنیک 
و گازهای گلخانه ای در کشور از اهمیت بسیار بالایی برخوردار است.دکتر 
مصطفی نوری در گفت و گو با ایسنا ضمن اشاره به میزان تولید کربن در 
کشور و تعهد آن در ترسیب کربن و کاهش تولید آلاینده های کربنیک درباره 
اهمیت نهالکاری در کشور اظهار کرد: ایران در تعدادی از کنوانسیون های 
بین المللی عضو اســت. پیوســتن به هریک از کنوانســیون ها با توجه 
به ماده ۹ قانون مدنی )مقررات عهودی که بر طبق قانون اساســی بین 
دولت ایران و سایر دول منعقد شده باشد درحکم قانون است(  به منزله 
تصویب آن به عنوان قانون داخلی است بنابراین اهمیت یک کنوانسیون 
چندین برابر افزایــش می یابد. با تصویب این کنوانســیون ها به عنوان 
قانون در داخل کشــور، تعاملات بین المللی را به طور رسمی می پذیریم 
بنابراین به جامعه جهانی باید پاسخگو باشیم علاوه بر آن به عنوان قانون 
داخلی باید از آن ها تبعیت کنیم.وی ادامه داد: تعدادی از کنوانسیون ها 
از جمله کنوانسیون های تغییر اقلیم، کنوانسیون ریو، کنوانسیون مقابله 
با بیابان زایی و کنترل بیابان، ایران را ملزم به افزایش پوشــش گیاهی 
در مناطق مختلف کشور می کنند. تغییر اقلیم در کشور ما مسئله بسیار 
مهمی اســت و پیمان های بســیاری نیز در این زمینه طی نشست های 
مختلف در کنوانسیون ها منعقد شده اســت. ایران نیز به آن ها پیوسته 
است بنابراین ملزم عمل به مفاد این پیمان هاست.این متخصص حقوقی 
منابع طبیعی و محیط زیست با تاکید براینکه مهم ترین عوامل تاثیرگذار 
در تغییرات اقلیمی رفتارهای خطرناک بشر و انتشار گازهای گلخانه ای 
در فضا است، اظهار کرد: انتشار گازهای گلخانه ای موجب گرمایش زمین 
شده اســت که نتیجه آن تغییرات اکولوژیک در مناطق مختلف جهان 
اســت.وی ادامه داد: از جمله پیمان های مهم، پیمان »توکیو« و به تبع 
آن پیمان »پاریس« اســت که کل جهان را متقاعد کرده است تا میزان 

گازهای گلخانه ای و دی اکســید کربن تولید شده را کاهش دهند و یا به 
همان میزانی که کربن تولید می کنند، ترسیب کربن و گواهی های خرید 
کربن داشته باشند. به طور مثال کشور آمریکا درصدد کاشت ۱۰۰ میلیارد 
اصله نهال اســت اما همه این نهال ها را در کشور خود نمی کارد و بخشی 
را در کشور خود و بخشــی دیگر را در برخی کشورهای آفریقایی می کارد 
چون آن ها محدودیت هایی برای کاشت نهال دارند. آمریکا با انجام اینکار 
گواهی خرید کربن به جامعه جهانی ارائه می کند.نوری افزود: ایران نیز 
به دلیل عضویت در کنوانســیون تغییر اقلیم، مکلف اســت که در جهت 
تعدیل وضعیت اکولوژیک خود فعالیت هایی داشــته باشد. بر اساس 
مطالعات و ارزیابی هایی صورت گرفته ایران در زمینه تولید کربن، تولید 
گازهای گلخانه ای و گوگرد دی اکسید جزو ۱۰ کشور اول جهان است این  در 
حالیست که از نظر ترسیب کربن و اقداماتی که در این زمینه انجام داده نیز 
در رده ۴۳ قرار دارد.وی ادامه داد: مرکز پژوهش مجلس طی سال گذشته 
تحقیقاتی انجام داده است. بر اساس نتایج به دست آمده از این پژوهش 

فاصله جایگاهمان در تولید آلاینده های کربنیک با ترســیب کربن زیاد 
است بنابراین باید به طور متعادلی یا در زمینه تولید کربن کاهش چشمگیر 
داشته باشیم و یا در زمینه ترســیب کربن پیشرفت کنیم تا این فاصله را 
کاهش دهیم و به تعادل برسیم.این متخصص حقوقی منابع طبیعی و 
محیط زیست با تاکید براینکه با توجه به شرایط اقلیمی و وجود اقلیم های 
متفاوت در کشور شاید نتوانیم در حد انتظار درختکاری و ترسیب کربن 
داشته باشیم، گفت: یکی از مسائلی که شرایط ایران را نسبت به جامعه 
جهانی متفاوت می کند، این اســت که جامعه جهانی در صدد استفاده 
از دســتگاه های مختلف و تکنولوژی های نوین برای کاهش آلاینده ها 
است اما کشور ما تحت تاثیر تحریم های ظالمانه است و در زمینه تولید 
فناوری های نوین محدودیت قرار دارد بنابراین با وجود این فشارهایی که 
جامعه جهانی و استکبارجهانی با تحریم های ظالمانه بر ما اعمال کرده 
است، به خوبی نمی توانیم میزان تولید کربن را کاهش دهیم، با این وجود 

تلاش می کنیم که به بهترین نحو ممکن در این زمینه فعالیت کنیم.

متخصص حقوقی منابع طبیعی و محیط زیست مطرح کرد

ایران جزو ۱۰ کشور اول تولیدکننده کربن در جهان

رییس سازمان حفاظت محیط زیست ضمن تاکید به دقت بر نامگذاری حیوانات گفت: نباید نام کشور 
را بر روی حیوان گذاشــت که بعد از تلف شدنش مشکل ساز شود؛ اســامی الهام گرفته از طبیعت باشد 
تا سوء تفاهم ایجاد نکند و مشکل ساز نشود.علی سلاجقه در حاشــیه همایش زبان و محیط زیست 
درباره نامگذاری یوز ایرانی به نــام ایران اظهار کرد: باید در انتخاب کلیدواژه ها در محیط زیســت دقت 
کرد که این قضیه در نامگذاری حیوانات نیز اهمیت زیادی دارد و این اشــتباه است که روی حیوانات 
وحشی اسامی همچون ایران و موارد مشــابه بگذاریم و باید در این زمینه دقت شود و اسامی الهام 
گرفته از طبیعت باشد تا سوء تفاهم ایجاد نکند و مشکل ساز نشود چراکه ایران کشور ما خواستگاه 

مردم محسوب می شود. اینکه روی یک حیوان نام ایران را بگذاریم ممکن است که آن تلف شود و پس 
از آن حساسیت هایی ایجاد شــود.وی ادامه داد: مراحل زادآوری ایران انجام شده است. ایران از دست 
قاچاقچیان نجات یافت و با وجود ضعف جسمانی به مرحله زادآوری رسیده است. مدیرکل محیط زیست 
استان سمنان اعلام کرده ایران باردار اســت که امیدواریم درست باشد.رییس سازمان حفاظت محیط 
زیست درباره کمبود یوز ایرانی در کشــور و خطر انقراض آن گفت: خوشبختانه هفت ماده یوز در طبیعت 
مشاهده و اندکی از نگرانی انقراض آن ها کاسته شده است. هرکدام از این ماده یوزها هم چند توله دارند. 
یک یوز نر هم پس از ۲۰ سال در اصفهان مشاهده شده است. بنابراین در وضعیت نسبتا مناسبی قرار داریم.

وی با تاکید بر کمبود متخصصان در زمینه حیات وحش گفت: دو جلسه با دامپزشکان و متخصصان حیات 
وحش به زودی برگزار می کنیم و درباره ابعاد مختلف این قضیه صحبت خواهد شد.

پیشنهاد »سلاجقه« برای نامگذاری حیوانات

خانواده »برومند نجفــی« محیط بان کرمانشــاهی که مرداد 
امسال به قتل رسیده بود، از قاتل فرزندشان گذشتند و رضایت 

دادند.
به مناســبت نیمه شــعبان و در قالب پویش »به احترام امام 
رضا)ع( می بخشــم«، اعضای ستاد صبر اســتان کرمانشاه و 
سران اقوام، ایلات، طوایف استان کرمانشاه دور هم جمع شدند 

تا در آیین خون صلح، به این اختلاف چند ساله پایان دهند. 
حجت الاسلام جلیلیان مســئول نمایندگی ولی فقیه در سپاه 
حضرت نبی اکرم )ص( استان کرمانشاه در این مراسم، اظهار 
کرد: در قرآن کریم بعد از آیه قصاص بلافاصله از گذشت به عنوان 
یک ارزش انسانی و دینی صحبت شده است.وی افزود: صلح، 
صفا، صمیمیت و ایجاد دوستی نعمتی اســت که باید چنین 
جلساتی در راستای تریوج آن برگزاری شود تا فرهنگ شود و 
انتشار یابد. توسلی زاده رییس کل دادگستری استان کرمانشاه 
نیز در این آیین از تحقق صلح در ۲۴ فقره پرونده قتل عمد در 
استان خبر داد و افزود: سال گذشته ۵۵۰ هزار پرونده ورودی 
به دادگستری اســتان داشــتیم که هر کدام از این پرونده ها 
می تواند منجر به جرایم قتل شود.رییس کل دادگستری استان 
کرمانشاه، از تمامی بزرگان و ریش سفیدان درخواست کرد که با 
کمک به دستگاه قضا، راه مصالحه را گسترش دهند تا با آرامش 

در کنار هم زندگی کنیم.
وی با تقدیر از کار ارزشمند خانواده محیط بان کرمانشاهی ادامه 
داد: خانواده مرحوم برومند نجفی اعلام گذشت کردند و مراسم 

خون صلحی به این منظور برگزار شد.

دریافت دستور قضایی برای مرکز نگهداری 
حیات وحش صفادشت از سوی محیط زیست

رییس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان ملارد از ممنوعیت ورود 
بازدید کنندگان به مرکز نگهداری حیات وحش صفادشت تا اطلاع بعدی 
خبر داد.مهناز مدیریان با اعلام این خبر گفت: باعنایت به عدم رعایت 
ضوابط زیســت محیطی در مرکز نگهداری حیات وحش صفادشت و 
مغایرت محل های نگهداری گونه ها با استاندارد ها و دستورالعمل های 
ســازمان حفاظت محیط زیســت و همچنین عدم اقدام موثر توسط 
مسئولین مربوطه درراستای رفع نواقص محل های نگهداری گونه های 
حیات وحش و از طرفی تلف شــدن تعدادی از گونه ها در این مرکز و 
جریحه دار شدن افکار عمومی، مطابق دستور مراجع قضایی شهرستان، 
ورود بازدید کنندگان به مرکز نگهداری حیات وحش صفادشت تا اطلاع 

ثانوی ممنوع شد.
وی با بیان اینکــه عدم رعایت اســتاندارد های مــلاک عمل علیرغم 
صدور اخطاریه های زیســت محیطی وبازدید های مســتمر، در سال 
جاری منجر به تلف شــدن گونه های جانوری دراین مرکز شده است، 
گفت: تا زمان رفــع نواقص واصــلاح محل های نگهــداری مطابق با 
استاندارد ها ودستورالعمل های ابلاغی سازمان حفاظت محیط زیست، 

پیگیری های لازم توسط این اداره صورت خواهد پذیرفت.

 تاثیر چهارشنبه سوری بر حیوانات
 و محیط زیست

فرمانده یگان حفاظت ســازمان حفاظت محیط زیســت با اشاره به 
نزدیکی به چهارشنبه سوری و افزایش استفاده از مواد محترقه گفت: 
آتش سوزی و صدای مهیب انفجار و ایجاد آلودگی هوا و آلودگی صوتی 
موجب نابودی، ســکته و از بین رفتن زیســتگاه پرندگان و جانداران 
یک منطقه می شود.ســرهنگ جمشــید محبت خانی بــا بیان اینکه 
چهارشنبه آخرسال می تواند برای محیط زیست آسیب زا باشد اظهارکرد: 
پدیده های مخاطره آمیزی مانند آلودگی هــوا، آلودگی صوتی و حتی 
آتش سوزی در مناطق جنگلی از جمله مواردی است که در روز چهارشنبه 
آخر سال وجود دارد. اما بیشترین نگرانی ما در زمینه آلودگی هوا است 
که می تواند به شدت بر تمام حیوانات تاثیر منفی بگذارد و برای پرندگان 
و حیواناتی که در نزدیکی ما زندگی می کنند، مخاطره آمیز باشــد. وی 
ادامه داد: آلودگی که از سوزاندن لاســتیک ها ایجاد می شود علاوه بر 
انســان ها بر گیاهان و حیوانات و پرندگان نیز تاثیرات منفی می گذارد 
و فردای روز آخرین چهارشنبه سال به تعداد زیادی لاشه حیوانات در 
سطح شهر پیدا می کنیم. همچنین پرندگانی که لانه سازی و تخم گذاری 
می کنند نیز با شنیدن صدای مهیب انفجار و آلودگی هوا دچار احساس 

ناامنی شده و لانه خود را رها می کنند. 

گذشت خانواده محیط بان کرمانشاهی 
از قصاص قاتل فرزندشان

  سونوگرافی »ایران« در اواخر اسفندماه 
انجام می شود

سازمان محیط زیست اعلام کرد: در اواخر اسفندماه سال جاری، 
ســونوگرافی »ایران« انجام می شود.ســازمان محیط زیست 
اعلام کرد: در صورت انجام و تأیید نتیجه سونوگرافی از وضعیت 
بارداری یوز مــاده »ایران«، در اواخر اســفندماه ســالجاری، 
امیدواریم در اردیبهشــت مــاه ۱۴۰۲، »ایــران« صاحب توله 
یوزه ای جدید شود.جفت گیری موفق »ایران« و »فیروز« در ۵ 
بهمن ماه ۱۴۰۱ ثبت و تأیید شــده است، ولی بدون سونوگرافی 
نمی توان درباره باردار بودن یا نبــودن »ایران« نظر قطعی داد و 
می توان در صورت صدور مجوز برای سونوگرافی، ۴۵ تا ۵۰ روز 
بعد از جفت گیری موفق، »ایران« را سونوگرافی کرد تا مشخص 
شود باردار است یا نه.سونوگرافی »ایران« نیاز به بیهوشی دارد 
و این عمل به تصمیم کمیته تخصصی یوز وابســته است و اگر 
متخصصان سازمان و کارشناسان و دامپزشکان مربوطه به این 

جمع بندی برسند، ایران سونوگرافی می شود.
 

پروژه تکثیر یوز ایرانی موجب ایجاد 
همدلی در جامعه شد

رئیس ســازمان حفاظت محیط زیســت گفت: پروژه تکثیر یوز 
ایرانی موجب ایجاد همدلی و اتحاد در جامعه شد. این پروژه یک 
دستاورد علمی فوق العاده برای کشور بود.علی سلاجقه در سومین 
دوره آموزشی مدیران سازمان حفاظت محیط زیست، اظهار کرد: 
ما باید در قبال عملکرد خود و نیز امکانات، سرمایه ها و اختیاراتی 
که برای اداره محیط زیست کشور داریم، پاسخگو باشیم. از این 
رو، خمودگی، سستی و بی هدف بودن به هیچ عنوان پذیرفتنی 
نیست.معاون رئیس جمهور، تصریح کرد: نظام جمهوری اسلامی 
با اقتدار پیش می رود و تاکنون موفق به فتح قلل زیادی شده است 
هرچند هنوز هم قله های دیگری باقــی مانده که باید فتح کنیم.

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست، فرآیند های محیط زیستی 
را طولانی مدت توصیف کرد و گفت: این فرآیند ها در یک بازه زمانی 
درازمدت اتفاق می افتند، اما برای همــان تأثیرات اندک و بطئی 
مثبت در جهت ارتقا شاخص های محیط زیستی، نیازمند سنجه 
و معیار ارزیابی هستیم.وی، خاطرنشان کرد: ما باید برای مردم 
اخبار خوب و امیدوارکننده داشته باشیم که انجام پروژه تکثیر یوز 
ایرانی و جلوگیری از انقراض آن از جمله این خبر ها بود که موجب 

ایجاد همدلی و اتحاد در جامعه شد. 
 

تصویر منتشر شده از پوست کنی یوز 
مربوط به کالبدشکافی پیروز نیست

مدیرکل دفتر موزه ملی تاریخ طبیعــی و ذخایر ژنتیکی در مورد 
تصویر منتشر شده در فضای مجازی با عنوان تشریح پیروز توله 
یوز پردیسان گفت: تصویر منتشر شده از پوست کنی یوز مربوط 
به کالبدشکافی پیروز نیســت.محمد مدادی افزود: این تصویر 
به چهار ســال پیش برمی گردد و مربوط به کالبدشکافی پیروز 
نبوده بلکه متعلق به پوســت کنی یوز نر بالغی اســت که در آبان 
ماه سال ۹۷ در جاده های شهرســتان جاجرم در پناهگاه حیات 
وحش میاندشت در اثر تصادف تلف شد و پس از انتقال به تهران 
در کارگاه تاکسیدرمی ســازمان، تاکسیدرمی شــد.وی افزود: 
همانگونه که در تصویر مشخص اســت این تصویر به هیچ وجه 
مربوط به کالبدشکافی نبوده بلکه پوست کنی نمونه تلف شده برای 
تاکسیدرمی را نشان می دهد و وجود اختلاف ظاهری یوز موجود 
در تصویر با پیروز هم مشهود است.وی اظهارداشت: کالبد شکافی 
پیروز نه در محل کارگاه تاکسیدرمی بلکه در کلینیک حیات وحش 
پارک پردیسان توسط متخصصین دامپزشکی و پاتولوژیست ها 
و با حضور همزمان تاکسیدرمیست مجرب انجام شد تا علاوه بر 
بررسی های پزشکی، لاشه نیز برای تاکسیدرمی مناسب از سلامت 
کامل برخوردار باشد.مدادی تصریح کرد: تاکسیدرمی گونه های 
تلف شــده به منظور حفظ و نگهداری آن ها در موزه ها و استفاده 
آموزشی و پژوهشی امری مرسوم و پذیرفته شده است که این 
امر در مورد پیروز هم در حال انجام است ضمن آنکه نمونه های 
سلولی پیروز هم جهت استفاده در پروژه های احتمالی در آینده 
برای تکثیر آزمایشگاهی به مرکز ملی ذخایر ژنتیکی کشور منتقل 
شده است. ۱۰ اردیبهشت امسال خبری منتشر شد که دوستداران 
محیط زیست را بسیار خوشحال کرد؛ اینکه سه توله یوز از ایران 
یوزپلنــگ ایرانی که در توران در اســارت بود به روش ســزارین 
صحرایی متولد شــد. پدر این توله ها، فیروز نام دارد که با هدف 
تکثیر در اسارت، از طبیعت زنده گیری شده بود و در نهایت سه توله 
یوز از فیروز و ایران به دنیا آمد، اما مادر توله ها را تحویل نگرفت، از 
این رو مسئولان سازمان محیط زیست مجبور شدند که توله ها را 
دشتی بزرگ کنند، اما بنا به دلایلی اولین توله یوز در ۱۴ اردیبهشت 
یعنی سه روز پس از به دنیا آمدن تلف شد، دیری نپایید که دومین 

توله هم در ۲۸ اردیبهشت ماه تلف شد. 

اخبار
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عیدی زودهنگام به مردم ایران؛

تاریخ سازی گروه فولاد مبارکه با عبور از تولید ۱۰,۰۰۰,۰۰۰ تن فولاد خام

از همان نخســتین روز سال این راهبرد چراغ راه شــد: »تولید؛ دانش بنیان؛ 
اشــتغال آفرین« و پولادمردان گروه فــولاد مبارکه خرســند و مفتخرند که 
اگرچه هنوز 10 روز دیگر تا پایان ســال برای تولید فرصت دارند، زودتر از آنچه 
برنامه ریزی شــده بود، با عبور از تولیــد 10 میلیون تن فولاد خــام، از تمامی 
رکوردهای ثبت شده تا پایان سال 1400 گذشتند و ضمن لبیک به فرمان رهبر 

فرزانه، بار دیگر تاریخ ساز شدند.
به گزارش ایراسین، محمدیاسر طیب نیا، مدیرعامل گروه فولاد مبارکه ضمن 
اعلام این خبر گفت: عبور از 10 میلیون تن تختال، 10 روز مانده به پایان سال، 
با رشد 10 درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل، در حالی رخ داد که حدود 
یک میلیون تن افت تولید ناشــی از محدودیت های برق و گاز را که در ســال 
جاری بیشتر از سال های قبل بود، پشت سر گذاشتیم و این امر محقق نشد، 
مگر با برنامه ریزی و پیش بینی های لازم، استفاده از تجارب سال های قبل، 
ذخیره سازی به موقع مواد اولیه، انجام تعمیرات اساسی خطوط مختلف در 
زمان  اعمال محدودیت های انرژی و در نهایت افزایش بهره وری سرمایه های 

انسانی شرکت.
وی در بخش دیگری از سخنان خود خاطرنشــان کرد: به موازات رشد کمّی 
محصول، خوشبختانه در سال 1401 شاهد رشد 12 درصدی تولید محصولات 

ویژه و تولید 14 محصول جدید نیز هستیم.
به گفته طیب نیا، گروه فولاد مبارکه با سهم 34 درصدی در تولید فولاد کشور، 
در رشد و ارتقای جایگاه ایران بین فولادسازان جهان نقش ارزنده ای داشته 

است.
وی در همین زمینه ادامه داد: جهادگران شرکت فولاد مبارکه، فولاد هرمزگان 
و مجتمع فولاد سبا، هم راستا با اهداف گروه، علی رغم همه محدودیت هایی 
که در سال جاری به شدت و بیش از همیشــه با آن مواجه بودند، توانستند تا 
شامگاه روز جمعه 1۹ اسفندماه و 10 روز مانده به پایان سال جاری، 10 میلیون 
و 16 هزار تن فولاد خام تولید کنند.مدیرعامل گروه فولاد مبارکه افزود: با عنایت 
به شعار سال، سیاست های گروه بر سه محورِ تولید حداکثری و تأمین نیاز بازار 
داخل، استفاده از ظرفیت شرکت ها، دانشگاه ها و مراکز علمی تحقیقاتی برای 
توسعه سبد محصولات شرکت به ویژه برای آن دسته از محصولاتی که عمدتاً 
تاکنون از محل واردات تأمین می شدند و در مرحله سوم حمایت از سازندگان 
داخلی و شرکت های دانش بنیان با نگاه بومی سازی هرچه بیشتر تجهیزات 

موردنیاز و ایجاد اشتغال متمرکز شد.

وی در همیــن زمینه تصریح کــرد: از آغاز ســال 1401 نقطــه عطف تمامی 
فعالیت هایی که برای گروه در نظر گرفته شد بر این اصل استوار بود که در همه 
حوزه ها اعم از تولید، توسعه و بومی ســازی، باید نگاه تحولی داشته باشیم؛ 
به این معنی که به عنوان مثال، در تولید فقط به فکر رکوردشــکنی نباشــیم و 
به موازات آن در مســیر تولید محصولات خاص و کیفی تر با نگاهی متفاوت 
حرکت کنیم، از سد همه محدودیت ها و تفکراتی که دست و پای ما را به نوعی 
بسته اند عبور کنیم و تولیدات دانش بنیان داشته باشیم. در نهایت همان گونه 
که مشــاهده کردیم، با اتکا به دانش متخصصان داخلی، محصولاتی را برای 
اولین بار در کشور تولید کردیم که در پروژه های ملی کشور و بسیاری از صنایع 

خاص مورد استفاده قرار گرفت.
طیب نیــا در بخش دیگری از ســخنان خــود تصریح کرد: در حــوزه اجرای 
پروژه های توســعه گروه نیز در ســایه الطاف الهی، طرح هایی شــجاعانه و 
جسورانه پیشنهاد و وارد فاز اجرا شد که هریک از آن ها در حد ملی، ارزشمند 
و مؤثرند؛ توســعه های بلندپروازانه ای که با به بار نشســتن آن ها نه فقط در 
تولید فولاد کشور، بلکه در تأمین انرژی و توسعه های دانش بنیان و علمی-

تحقیقاتی، شاخص های ملی به یاری خداوند ارتقا خواهند یافت.
وی گفت: در بخش توســعه، احداث نیروگاه ســیکل ترکیبی ۹14 مگاواتی 
باراندمــان 58 درصد و مصــرف آب یک پنجم نیــروگاه موجــود، احداث 
نیروگاه های تجدیدپذیر و خورشیدی و همچنین دو نیروگاه بادی در دستور 

کار قرار گرفت که پیشرفت های قابل ملاحظه ای داشته است.
طیب نیا در ادامه به دستاوردهای توسعه ای در سایر شرکت های گروه اشاره و 
تصریح کرد: خوشبختانه در گروه فولاد مبارکه نیز توسعه ها به خوبی در حال 
اجراست؛ تاجایی که اخیراً شاهد شروع موفقیت آمیز کوره قوس الکتریکی 
شرکت فولاد سفیددشــت چهارمحال و بختیاری به عنوان یکی از طرح های 
هفت گانه دولت بودیم که بــه زودی عملیات ذوب گیــری و ریخته گری آن 
نیز عملیاتی خواهد شــد. همچنین در فولاد هرمزگان، فولاد امیرکبیر کاشان 
و سایر شــرکت های گروه برنامه های توســعه به خوبی در حال انجام است.

مدیرعامل گروه فولاد مبارکه از تلاش همه مدیران، کارکنان گروه فولاد مبارکه 
در همه بخش های تولید، تعمیرات و پشــتیبانی و همچنین از شرکت های 
پیمانکار و سازنده داخلی که هم راستا با اهداف شرکت مادر در به بار نشستن 
این دســتاورد مهم و تاریخ ســاز صمیمانه و مخلصانه تلاش کردند تشکر و 

قدردانی کرد.

چاپخانه: شاخه سبز   آدرس:جاده قدیم قم- کاشان، خیابان امیرکبیر دوم، بوستان سوم، آخرین کارخانه سمت راست

بازار

از همان نخســتین روز ســال این راهبرد چــراغ راه شــد: »تولید؛ 
دانش بنیان؛ اشتغال آفرین« و پولادمردان گروه فولاد مبارکه خرسند 
و مفتخرند که اگرچه هنوز ۱۰ روز دیگر تا پایان سال برای تولید فرصت 
دارند، زودتر از آنچه برنامه ریزی شده بود، با عبور از تولید ۱۰ میلیون تن 
فولاد خام، از تمامی رکوردهای ثبت شده تا پایان سال ۱۴۰۰ گذشتند و 

ضمن لبیک به فرمان رهبر فرزانه، بار دیگر تاریخ ساز شدند.
به گزارش ایراســین، محمدیاســر طیب نیا، مدیرعامــل گروه فولاد 
مبارکه ضمن اعلام این خبر گفت: عبور از ۱۰ میلیون تن تختال، ۱۰ روز 
مانده به پایان سال، با رشد ۱۰ درصدی نســبت به مدت مشابه سال 
قبل، در حالــی رخ داد که حدود یک میلیون تن افت تولید ناشــی از 
محدودیت های برق و گاز را که در سال جاری بیشتر از سال های قبل 
بود، پشت سر گذاشــتیم و این امر محقق نشد، مگر با برنامه ریزی و 
پیش بینی های لازم، استفاده از تجارب سال های قبل، ذخیره سازی 
به موقع مواد اولیــه، انجام تعمیرات اساســی خطــوط مختلف در 
زمان  اعمال محدودیت هــای انرژی و در نهایــت افزایش بهره وری 

سرمایه های انسانی شرکت.
وی در بخش دیگری از سخنان خود خاطرنشان کرد: به موازات رشد 
کمّی محصول، خوشبختانه در سال ۱۴۰۱ شاهد رشد ۱۲ درصدی تولید 

محصولات ویژه و تولید ۱۴ محصول جدید نیز هستیم.
به گفته طیب نیا، گروه فولاد مبارکه با سهم ۳۴ درصدی در تولید فولاد 
کشور، در رشــد و ارتقای جایگاه ایران بین فولادسازان جهان نقش 

ارزنده ای داشته است.
وی در همین زمینه ادامه داد: جهادگران شــرکت فولاد مبارکه، فولاد 
هرمزگان و مجتمع فولاد سبا، هم راستا با اهداف گروه، علی رغم همه 
محدودیت هایی که در سال جاری به شــدت و بیش از همیشه با آن 
مواجه بودند، توانســتند تا شــامگاه روز جمعه ۱۹ اسفندماه و ۱۰ روز 
مانده به پایان ســال جاری، ۱۰ میلیون و ۱۶ هزار تن فولاد خام تولید 

کنند.
مدیرعامل گــروه فولاد مبارکــه افزود: با عنایت به شــعار ســال، 
سیاست های گروه بر ســه محورِ تولید حداکثری و تأمین نیاز بازار 
داخل، اســتفاده از ظرفیت شــرکت ها، دانشــگاه ها و مراکز علمی 
تحقیقاتی برای توسعه سبد محصولات شرکت به ویژه برای آن دسته 
از محصولاتی که عمدتاً تاکنون از محل واردات تأمین می شدند و در 
مرحله سوم حمایت از سازندگان داخلی و شرکت های دانش بنیان 
با نگاه بومی سازی هرچه بیشتر تجهیزات موردنیاز و ایجاد اشتغال 

متمرکز شد.

وی در همین زمینه تصریح کرد: از آغاز سال ۱۴۰۱ نقطه عطف تمامی 
فعالیت هایی که برای گروه در نظر گرفته شد بر این اصل استوار بود که 
در همه حوزه ها اعم از تولید، توســعه و بومی سازی، باید نگاه تحولی 
داشــته باشــیم؛ به این معنی که به عنوان مثال، در تولید فقط به فکر 
رکوردشکنی نباشیم و به موازات آن در مسیر تولید محصولات خاص 
و کیفی تر با نگاهی متفاوت حرکت کنیم، از ســد همه محدودیت ها و 
تفکراتی که دست و پای ما را به نوعی بســته اند عبور کنیم و تولیدات 
دانش بنیان داشته باشــیم. در نهایت همان گونه که مشاهده کردیم، 
با اتکا به دانش متخصصان داخلــی، محصولاتی را برای اولین بار در 

کشــور تولید کردیم که در پروژه های ملی کشــور و بسیاری از صنایع 
خاص مورد استفاده قرار گرفت.

طیب نیا در بخش دیگری از سخنان خود تصریح کرد: در حوزه اجرای 
پروژه های توسعه گروه نیز در سایه الطاف الهی، طرح هایی شجاعانه 
و جسورانه پیشنهاد و وارد فاز اجرا شد که هریک از آن ها در حد ملی، 
ارزشمند و مؤثرند؛ توســعه های بلندپروازانه ای که با به بار نشستن 
آن ها نه فقط در تولید فولاد کشور، بلکه در تأمین انرژی و توسعه های 
دانش بنیان و علمی-تحقیقاتی، شاخص های ملی به یاری خداوند 

ارتقا خواهند یافت.
وی گفت: در بخش توســعه، احــداث نیروگاه ســیکل ترکیبی ۹۱۴ 
مگاواتی باراندمان ۵۸ درصد و مصرف آب یک پنجم نیروگاه موجود، 
احداث نیروگاه های تجدیدپذیر و خورشیدی و همچنین دو نیروگاه 
بادی در دســتور کار قرار گرفــت که پیشــرفت های قابل ملاحظه ای 

داشته است.
طیب نیا در ادامه به دستاوردهای توسعه ای در سایر شرکت های گروه 
اشاره و تصریح کرد: خوشــبختانه در گروه فولاد مبارکه نیز توسعه ها 
به خوبی در حال اجراست؛ تاجایی که اخیراً شاهد شروع موفقیت آمیز 
کوره قوس الکتریکی شرکت فولاد سفیددشت چهارمحال و بختیاری 
به عنوان یکی از طرح های هفت گانه دولت بودیم که به زودی عملیات 
ذوب گیــری و ریخته گری آن نیــز عملیاتی خواهد شــد. همچنین 
در فولاد هرمزگان، فولاد امیرکبیر کاشــان و ســایر شرکت های گروه 

برنامه های توسعه به خوبی در حال انجام است.
مدیرعامل گروه فولاد مبارکه از تلاش همه مدیران، کارکنان گروه فولاد 
مبارکه در همه بخش های تولید، تعمیرات و پشتیبانی و همچنین از 
شرکت های پیمانکار و ســازنده داخلی که هم راستا با اهداف شرکت 
مادر در به بار نشســتن این دســتاورد مهم و تاریخ ســاز صمیمانه و 

مخلصانه تلاش کردند تشکر و قدردانی کرد.

عیدی زودهنگام به مردم ایران؛

تاریخ سازی گروه فولاد مبارکه با عبور از تولید ۱۰,۰۰۰,۰۰۰ تن فولاد خام


	1
	2
	3
	4
	5
	6
	7
	8

